
Załącznik nr 1 

        do Protokołu Nr XIII/2025 

        z sesji Rady Miejskiej  

        w dniu 29.05.2025 r. 

 

Treść wypowiedzi osób zabierających głos we wszystkich punktach porządku obrad 

 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz - Proszę wszystkich o powstanie, 

hejnał miasta Środa Wielkopolska. Dziękuję, proszę spocząć. Punkt pierwszy. Otwarcie. 

Drodzy Państwo, otwieram trzynastą, absolutoryjną sesję Rady Miejskiej w Środzie 

Wielkopolskiej. Zgodnie z przepisami RODO informuję, że nasze obrady są transmitowane i 

jednocześnie nagrywane, dlatego wszyscy, którzy tutaj jesteśmy, wyrażamy na to zgodę. 

Witam serdecznie pana burmistrza, witam zastępców burmistrza, witam pana skarbnika, panią 

sekretarz wraz z naczelnikami, kierownikami i pracownikami Urzędu Miejskiego, witam 

prezesów, dyrektorów oraz pracowników jednostek podległych, witam sołtysów, witam 

wszystkich, którzy za pośrednictwem Internetu nas dzisiaj oglądają, a przede wszystkim 

witam panie i panów radnych. Punkt drugi. Drodzy Państwo, przechodzimy teraz do punktu 

drugiego, stwierdzenie prawomocności obrad. Proszę, abyście w systemie zaznaczyli swoją 

obecność. W tym miejscu, gdzie jest po lewej stronie w dolnym rogu taka łapka kworum, 

jeszcze tylko pan Marek Wieland. Dziękuję bardzo. Na podstawie listy obecności stwierdzam, 

że w dzisiejszych obradach uczestniczy więcej niż połowa radnych, dlatego Rada jest władna 

podejmować prawomocne decyzje. Punkt trzeci. I przechodzimy teraz do kolejnego punktu, 

przyjęcie porządku obrad. Drodzy Państwo, do zaproponowanego wcześniej porządku obrad 

proponuję wprowadzić uchwały od numeru 8 do numeru 12. I czy do tego porządku obrad są 

jakieś pytania? Nie widzę, zatem proponuję przegłosować ten porządek. Kto z pań i panów 

radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Pani Ania Błaszak.  

Radna Anna Błaszak Za. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Za. Przy 21 głosach radnych porządek 

obrad został przyjęty. Punkt czwarty. Drodzy Państwo, przechodzimy teraz do punktu 

czwartego, przyjęcie protokołu numer 12 z sesji poprzedniej. Czy do tego protokołu macie 

Państwo pytania bądź uwagi? Nie widzę, zatem przechodzimy do zatwierdzenia. Kto z pań i 

panów radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? 21 osób, czyli wszyscy jesteśmy 

za. Protokół został przyjęty. Punkt piąty. Przechodzimy do kolejnego punktu dzisiejszych 

obrad, a mianowicie informacje przewodniczącego rady. W dniu 25 kwietnia bieżącego roku 

wpłynęła petycja mieszkańców ulicy Modrakowej w Środzie Wielkopolskiej w sprawie 

wyasfaltowania tej ulicy z uwagi na fakt, iż petycja nie spełnia wymogów, o których mowa w 

artykule 4 ustęp 2 punktu 1 i 2 ustawy o petycjach, pozostawiono ją bez rozpatrzenia. 

Niemniej jednak pismo zainteresowanych mieszkańców przekazane zostało do Wydziału 

Inwestycji i Zamówień. Gmina przystąpiła do opracowania dokumentacji projektowej dla 

zadania pod nazwą budowa dróg gminnych wraz z infrastrukturą towarzyszącą w rejonie 

ulicy Daliowej, Lawendowej i Modrakowej w Środzie Wielkopolskiej w ramach posiadanych 

środków finansowych, co pozwoli ująć przedmiotową inwestycję przy planowaniu budżetów 

w kolejnych latach. W dniu 28 kwietnia bieżącego roku burmistrz miasta przedłożył ocenę 

zasobów pomocy społecznej za rok 2024 dla gminy Środa Wielkopolska, z którą można 

zapoznać się w Biurze Rady. W dniu 30 kwietnia bieżącego roku wpłynął apel pani A.M. o 

uwzględnienie w planach ogólnych gminy zielonego pierścienia metropolii poznańskiej. 

Przedmiotowy apel przekazany został również do Wydziału Geodezji i Gospodarki 

Przestrzennej tutejszego urzędu. Plan Ogólny Gminy Środa Wielkopolska jest w trakcie 

opracowania. W dniu 20 maja bieżącego roku panowie, ponownie wpłynęła petycja rodziców 

dzieci uczących się pływać w sprawie przywrócenia możliwości korzystania z obiektów 
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pływalni miejskiej w Środzie Wielkopolskim instruktorowi pływania panu M.W. 

Przedmiotowa petycja przekazana została do Zakładu Gospodarki Komunalnej z prośbą o 

ustosunkowanie się. W dniu 21 maja bieżącego roku burmistrz miasta przedłożył 

sprawozdanie z realizacji rocznego programu współpracy gminy Środa Wielkopolska z 

organizacjami pozarządowymi oraz z podmiotami wymienionymi w artykule trzecim ustęp 

trzeciej ustawy z dnia 24 kwietnia 2003 roku. o działalności pożytku publicznego i o 

wolontariacie za rok 2024, które zostało opublikowane w Biuletynie Informacji Publicznej 

tutejszego urzędu, jak również przesłane państwu radnym na adresy e-mail. W dniu 

dzisiejszym wpłynęło rozstrzygnięcie nadzorcze Wojewody Wielkopolskiego stwierdzające 

nieważność punktu 31, zdania 1 i 2, punkt 32 załącznika do uchwały nr 12 łamane na 168 

łamane na 2025 Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej z dnia 24 kwietnia bieżącego roku, 

zmieniającej uchwałę w sprawie ustalenia regulaminów korzystania z obiektów sportowo-

rekreacyjnych Gminy Środa Wielkopolska ze względu na istotne naruszenie prawa. 

Przypominam o jutrzejszym… o jutrzejszej uroczystej sesji ad valorem o godzinie 17.00 w 

Muzeum Ziemi Średzkiej, Dwór w Koszutach, na którą serdecznie wszystkich zapraszam. 

Drodzy Państwo, w miniony wtorek obchodziliśmy 35. rocznicę utworzenia samorządu 

terytorialnego i w związku z tym o głos prosił Pan burmistrz i udzielam teraz Panu 

burmistrzowi głosu. 

Burmistrz Miasta Piotr Mieloch Panie przewodniczący, panie panowie radni i szanowni 

państwo, to jest taka okrągła rocznica szczególnie ważna dla samorządowców, ale myślę, że 

również dla wszystkich mieszkańców i z tego miejsca chciałem bardzo serdecznie wszystkim 

pogratulować tego, że wspólnie ten samorząd budujemy, budujemy przez lata. Mamy to 

szczęście, że wśród radnych dzisiaj też jest jeden z burmistrzów, który zasiadał w fotelu 

burmistrza przede mną. Wojtku gratulacje za te 16 lat burmistrzowania. Nie ma z nami dzisiaj 

jeszcze jednego burmistrza, którego będziemy zapraszać na szczególną uroczystość, 

szczególną imprezę, którą chciałbym zorganizować, żeby uczcić te 35-lecie, bo bez wątpienia 

jest to jedna z reform, która nam się chyba najbardziej udała i jest to reforma, która jest 

stawiana jako wzór w całej Europie, właśnie polska reforma samorządowa. Dlatego z tego 

miejsca wszystkim wam pragnę podziękować, ale podziękować również wszystkim tym, 

którzy byli przed nami, bo to też jest niezwykle ważne, żeby ta ciągłość władzy, ciągłość 

samorządu, ciągłość działań samorządów była i to, że my się czasami spieramy, czasami 

mamy różne zdania co do inwestycji, co do drogi, którą powinniśmy podążać. To jednak 

mimo wszystko ten wspólny mianownik jednak gdzieś jest i to widać gołym okiem, że nasze 

miasto, nasza gmina rozwija się myślę bardzo dobrze, a szczególnie w tych ostatnich latach, 

kiedy gospodarka się napędziła, widać to gołym okiem, że naprawdę nie mamy się czego 

wstydzić i to jest zasługa wielu, ludzi, także nas tutaj myślę w jakimś sensie, bo decydujecie 

państwo o tych budżetach, przeznaczacie środki finansowe na te czy na inne zadania, ale 

także jest to zasługa również wszystkich tych, którzy byli przed nami, bo oni pewne ścieżki, 

pewne drogi już wytyczyli wcześniej. I tymi drogami w dużej mierze też podążamy. Myślę, 

że warto o tym mówić. Wśród nas są też osoby, które są przez wiele lat w samorządzie, czy 

po tej stronie jakby samorządowców w sensie radnych, ale też po stronie pracowników 

samorządu, bo dla nich też tutaj takie szczególne ukłony. Wielu w samorządzie spełniło całe, 

spędziło całe swoje życie zawodowe. Mamy szczęście z tymi ludźmi też współpracować. 

Oczywiście wszystkich nie mogę wymieniać, bo tych osób jest dużo, ale tutaj po mojej lewej 

stronie siedzi pani wiceburmistrz, która przez wiele lat była, czy pełniła, czy pełniła funkcję 

sekretarza. Pracowała w urzędzie w zasadzie od samego początku tej reformy samorządowej, 

a nawet wcześniej. Są radni, którzy są przez wiele kadencji radnymi. Jest pan profesor 

Kubiaczyk, tutaj patrzę w jego stronę, bo też przez wiele kadencji był radnym, jest dzisiaj 

tutaj z nami w tej Radzie. I tak powinien wyglądać samorząd, że jest to następstwo pokoleń, 

są osoby, które przekazują wiedzę i swoje umiejętności i myślę szczere chęci, bo tak to jest. 
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Tym, którzy wchodzą po nas, którzy przychodzą i uczą się tego fachu samorządowego, nasza 

rola jest jeszcze tym bardziej jakby tutaj istotna ze względu na to, że musimy brać pod uwagę 

też ten czynnik społeczny, który jest bardzo ważny w pełnieniu funkcji czy radnego, czy 

wójta burmistrza. Ponieważ trzeba zawsze ważyć tą kwestię jakby finansową z kwestią jakby 

potrzeb tej czy innej grupy. Jak państwo wiecie pomimo tego, że samorząd jest coraz bardziej 

zasobny, mamy coraz lepsze jakby wyniki finansowe. No to jednak tych potrzeb też przybywa 

i nie jesteśmy w stanie sprostać wszystkim potrzebom mieszkańców, ale trzeba tak wyważać 

te potrzeby, żeby te najbardziej istotne realizować, ale żeby też był ten bufor na te mniej być 

może wydawać by się mogło mniej potrzebne rzeczy, ale żeby jednak też zwracać na nie 

uwagę. Także wszystkim Państwu bardzo serdecznie gratuluję, życzę kolejnych owocnych lat 

pracy czy pełnienia funkcji w samorządzie. No i chcę Wam jeszcze powiedzieć tak już od 

siebie, że cieszę się, że te rady, które funkcjonują na przestrzeni ostatnich lat, pomimo 

pewnego rodzaju sporów, bo one się muszą pojawiać, to jednak to w jakim dzisiaj jakby 

mamy stanie samorząd świadczy o tym, że wszystkim nam zależy na tym, żeby ten samorząd 

się rozwijał, żeby Środa Wielkopolska była miastem przyjaznym, otwartym, żeby dawała 

szansę, szansę ułożenia sobie życia od tego takiego czasu, powiedzmy dziecięcego, aż do 

późnej starości. Wszystkiego dobrego. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Dziękuję bardzo. Drodzy Państwo, na 

tą okoliczność przewidziany jest poczęstunek i za chwilę zarządzę 15-minutową przerwę, ale 

ze swojej strony chciałbym również złożyć życzenia, aby następne lata były czasem 

dynamicznego rozwoju, z rosnącym poziomem usług publicznych, z nowymi technologiami 

wdrażanymi w życie codzienne, w celu wspierania mieszkańców, aby dobro naszej małej 

ojczyzny i co za tym idzie każdego mieszkańca było zawsze podstawą myślenia o 

samorządzie i tego, drodzy Państwo, uważam, że powinniśmy sobie życzyć. A teraz 

zapraszam na poczęstunek i 15 minut przerwy. [Przerwa w obradach, 36 minut]  

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz. Punkt szósty. Drodzy państwo, 

wznawiamy dzisiejsze obrady i przechodzimy do punktu szóstego, przedstawienie raportu o 

stanie gminy Środa Wielkopolska. I tutaj oddaję głos panu burmistrzowi miasta, panu 

Piotrowi Mielochowi. 

Burmistrz Miasta Piotr Mieloch Panie przewodniczący, panie panowie radni, szanowni 

państwo otrzymaliście państwo ten dokument. Mieliście oczywiście okazję się z nim 

zapoznać. Myślę że on w taki syntetyczny sposób pokazuje jak, jaki jest stan naszej gminy na 

koniec roku 2024. Oczywiście poza jakby takimi informacjami które są natury technicznej. 

Możecie Państwo znaleźć w tym raporcie szereg informacji dotyczących stanu finansów, 

inwestycji, które zostały zrealizowane w poprzednim roku, także tego co udało nam się, czy 

środków, które udało nam się pozyskać z różnych źródeł zewnętrznych. Jest informacja 

oczywiście o stanie zadłużenia, o wskaźnikach związanych z zadłużeniem gminy, o 

dochodach, o wydatkach. W zasadzie w taki kompleksowy sposób można zapoznać się 

właśnie z tym jak wygląda nasza gmina na koniec 2024 roku. Poza oczywiście sprawami 

związanymi stricte z gminą mamy też tam informacje dotyczące spółek komunalnych, które, 

które albo którymi zarządza gmina i jest właścicielem tych spółek albo współwłaścicielem 

tych spółek. Także myślę, że jeśli będą pytania to oczywiście będę starał się na nie tutaj 

odpowiedzieć, ale już szczegółowo tego raportu nie będę omawiał. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Bardzo dziękuję. Punkt siódmy. 

Przechodzimy zatem do punktu siódmego debata nad raportem o stanie gminy Środa 

Wielkopolska i mam pytanie czy ktoś z państwa radnych chciałby zabrać głos w debacie. 

Oczywiście najwygodniej będzie zgłaszać się przez podniesienie ręki w systemie, ale nie 

widzę. zgłoszenia. Drodzy Państwo, ten punkt również obejmuje głosy mieszkańców, 

natomiast nie wpłynęły żadne zgłoszenia ze strony mieszkańców, które pokazują chęć wzięcia 

udziału w debacie. Punkt ósmy. Dlatego przechodzimy do punktu ósmego głosowanie za 
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przejęciem uchwały w sprawie udzielenia burmistrzowi miasta Środa Wielkopolska wotum 

zaufania. Drodzy państwo przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów 

radnych jest za. Kto jest przeciw. Kto się wstrzymał. Pani Agnieszka Ożga, dziękuję bardzo. 

Przy 21 głosach radnych, czyli wszyscy radni, udzielili burmistrzowi votum zaufania. 

Gratuluję serdecznie panie burmistrzu. 

Burmistrz Miasta Piotr Mieloch Bardzo Państwu dziękuję. Przepraszam, że pozwoliłem 

sobie udzielić głos. Tak naprawdę to jest też, a może nawet przede wszystkim Wasza zasługa, 

bo przyjmujecie jakby tą ofertę, którą mamy dla Państwa przygotowaną. Oczywiście 

wiadomo każda, każda inicjatywa wymaga dyskusji, natomiast ten kierunek jakby wspólny, 

myślę że nasz wspólny jest od kilku ładnych lat już realizowany i cieszę się, że cieszę się, że 

on uzyskuje aprobatę. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Dziękuję bardzo. Punkt dziewiąty. 

Przechodzimy do kolejnego punktu, dziewiątego. Przedstawienie przez burmistrza miasta 

sprawozdania finansowego oraz z wykonania budżetu gminy Środa Wielkopolska za rok 2024 

wraz z informacją o stanie mienia komunalnego. I tutaj oddam głos skarbnikowi miasta, panu 

Adrianowi Nowakowi, który nam zaprezentuje krótką prezentację. 

Skarbnik Miasta Adrian Nowak Szanowni państwo Wysoka Rado w ustawowym terminie 

pod koniec marca otrzymaliście państwo sprawozdanie z wykonania budżetu za rok 2024 

gminy Środa Wielkopolska. Jak dość długie opracowanie dzisiaj w takim telegraficznym 

skrócie te najważniejsze informacje które są w nim zawarte chciałbym państwu przedstawić. 

Jak tylko pojawi nam się prezentacja to. Mamy, ok. Sprawozdanie dokonania budżetu za rok 

2024. Budżet na 2024, na rok 2024, na dzień 31 grudnia kształtował się jak Państwo tutaj 

widzicie planowane dochody to ponad 262 miliony złotych wykonane na poziomie 259 

milionów złotych 98 i dziewięćdziesiątych procenta. Natomiast wydatki planowane to 272 

miliony złotych a zrealizowane w wysokości 254 milionów dziewięćdziesiąt trzy i 

dwadzieścia osiemsetnych procenta. Wykonanie dochodów według głównych działów w roku 

2024, tutaj podobnie jak w latach ubiegłych, największa część tego tortu to dochody od osób 

prawnych, od osób fizycznych, z podatków i opłat naszych lokalnych, które pobieramy od 

mieszkańców, ale również udział w podatku dochodowym od osób prawnych, od osób 

fizycznych, udział w podatku od czynności cywilnoprawnej, który wpływa do kasy gminy, to 

to jest 44 ponad procent naszych dochodów ogółem z tych właśnie źródeł pochodzi. W dziale 

różne rozliczenia 20 ponad procent to jest głównie dochody z subwencji w tym przede 

wszystkim subwencji oświatowej. Inne duże części naszych dochodów to dział rodzina czy 

gospodarka komunalna i ochrona środowiska. Dział rodzina to głównie dotacje z budżetu 

państwa na zadania zlecone z zakresu administracji rządowej a gospodarka komunalna i 

ochrona środowiska to wpływy z opłaty za gospodarowanie odpadami. Dochody gminy 

według źródeł. Jak państwo widzicie największa kwota wpłynęła z udziału w podatku 

dochodowym osób fizycznych ponad 53 miliony złotych, podatek od nieruchomości to ponad 

40 milionów, subwencja 48 i pół miliona i dotacje z budżetu państwa na zadania zlecone 34 

miliony czyli tak naprawdę pieniądze które państwo nam daje za to, że realizujemy ich 

zadania, które są przypisane właśnie do budżetu państwa. Wysokość dochodu z wybranej 

źródeł z tych czterech tak naprawdę pięciu najważniejszych w poszczególnych latach jak się 

kształtowała. Tutaj można zauważyć dotacje z budżetu państwa na zadania zlecone rok 2019, 

20 i 21 bardzo wysokie kwoty to są zadania to są dotacje. W tym czasie gmina jeszcze 

wypłacała 500 plus później 800 plus, teraz to jest w ZUS-ie także państwo widzicie o ile to 

źródło dochodów w ogóle się zmniejszyło w stosunku do tych wszystkich lat. W tym 

szczytowym momencie to było 40 milionów złotych rocznie, jakie wpływały do kasy gminy i 

były przelewane na konta rodziców dzieci w naszej gminie. Wysokość subwencji również od 

2022 roku znacznie wzrosła, podatek od nieruchomości. Zresztą tutaj jak widać wszystkie 

źródła dochodów wzrastały sukcesywnie oprócz tego PIT-u, który w 2023 troszeczkę u nas 
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spadł w związku z reformą podatkową. Wpływy do budżetu w roku ubiegłym z tytułu 

dofinansowań zadań inwestycyjnych, pozyskaliśmy środki na przebudowę drogi gminnej 

Jarosławiec - Zielniczki, przebudowę ulicy Bnińskiego w Środzie Wielkopolskiej. 

Modernizację budynku mieszkalnego wielorodzinnego przy ulicy Harcerskiej 22 i 22 a oraz 

budynków gospodarczych. Środki na podwyższenie kapitału w spółce społeczna inicjatywa 

mieszkaniowa KZN Zachodni. Rozwój elektronicznych usług publicznych. Dotacja na zakup 

drona i kamery dla OSP Środa Wielkopolska. Dotacja na wykonanie ekopracowni 

edukacyjnej o tematyce przyrodniczej w SP3. Dofinansowanie z PFRON-u na budowę windy 

przyściemnej w szkole podstawowej nr 2. Dotacja na zakup samochodu osobowego do 

przewozu osób niepełnosprawnych na potrzeby OPS. Środki na realizację zadania utworzenie 

żłobka w gminie Środa Wielkopolska Maluch Plus. Dotacja na remont świetlicy w 

Szlachcinie. Dotacje na prace konserwatorskie i restauratorskie przy obiektach zabytkowych. 

Środki z Ministerstwa na budowę boiska wielofunkcyjnego wraz z zadaszeniem o stałej 

konstrukcji przy Szkole Podstawowej w Brodowie. Wykonanie wydatków według działów. 

Tu jak widać największą część stanowiły wydatki na oświatę i wychowanie jak co roku ponad 

trzydzieści pięć i pół procenta wszystkich wydatków w naszym budżecie na ten cel zostało 

przeznaczonych. Następnie gospodarka komunalna i ochrona środowiska blisko piętnaście 

procent. Gospodarowanie odpadami, oświetlenie, kanalizacje, to są te kierunki wydatkowania, 

dział rodzina 9 procent, to są przepraszam te środki, które uzyskaliśmy z budżetu państwa 

zostały przeznaczone na ten cel w formie dotacji celowej którą otrzymaliśmy. Administracja 

publiczna ponad 7 procent, transport i łączność również ponad 7 procent. Tutaj utrzymanie i 

budowa dróg. Struktura wydatków gminy w milionach złotych wynagrodzenie pochodne 

ponad 67 milionów złotych, zakup towarów i usług ponad 52 miliony złotych to są wydatki 

Urzędu oraz wszystkich jednostek organizacyjnych. Także to nie, to w skali całego budżetu 

tak to właśnie wygląda. Wydatki majątkowe 33 miliony i dotacje na zadania bieżące 57 

milionów głównie zadania, dotacje oświatowe dla szkół i przedszkoli. Finansowanie oświaty 

w latach 2018-2024 na bardzo zbliżonym poziomie. Udział dopłaty ze środków gminy do 

subwencji i dotacji oświatowej. W ubiegłym roku dopłata ze środków gminy wynosiła blisko 

37 procent wydatków ogółem na oświatę. Plan wykonania dochodów, tak jak państwo 

widzicie w roku 2024 był bardzo dobry pod tym względem, znacznie wyższe dochody zostały 

zrealizowane niż w latach ubiegłych, ponad 250 milionów, w 2023 to było nieco ponad 200 

milionów, więc tu widać dużą, dużą różnicę, dochody bieżące i majątkowe. W roku ubiegłym 

17 milionów dochodów majątkowych czyli głównie dotacje na realizację zadań 

inwestycyjnych oraz dochody ze sprzedaży majątku. W latach poprzednich to stanowiło 8 - 9 

milionów. Plan i wykonanie wydatków. Tutaj podobnie jak dochody w roku 2004, te kwoty 

są wyższe niż w latach wcześniejszych. Wiadomo , jeżeli więcej tych środków mamy 

możemy ich więcej przeznaczyć na wydatki. Wydatki bieżące i majątkowe. Tutaj od 2022 

roku bardzo zbliżony poziom wydatków majątkowych 36, 32, 33, miliony w kolejnych latach. 

Bardzo podobnie to się kształtowało. Są to wydatki majątkowe, plan i wykonanie. W 

ubiegłym roku 38,6 miliona planowanych, 33 miliony zrealizowane w latach poprzednich, jak 

Państwo widzicie, lata 19-21, bardzo podobny poziom i znaczny wzrost od 2022 tych 

wydatków. Sama struktura wydatków majątkowych w roku ubiegłym. Najwięcej tych 

środków zostało przeznaczonych na transport i łączność, czyli budowę nowych dróg, ścieżek 

rowerowych, kultura fizyczna, nowe boiska, hale, hale sportowe, gospodarka komunalna i 

ochrona środowiska. Tutaj mamy również oświetlenia dróg w tym, w tym dziale, kanalizacje 

deszczowe, kanalizacje sanitarne. Inwestycje w latach 2018-2024. Jak widać co roku nieco 

zmienia się ta struktura. Wydatki na kanalizację i wodociągi były znacznie wyższe w latach 

18-19. Wydatki na sport w roku 19, tutaj głównie budowa stadionu. Później 2022 i 2024 to są 

znacznie wyższe niż pozostałe działy. Drogi i oświetlenie, również widać, że 2022 i 2024 to 

były znaczne środki przeznaczone na ten cel. Dochody i wydatki bieżące. Tutaj udaje nam się 
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cały czas utrzymywać i zwiększać tą nadwyżkę dochodów bieżących nad wydatkami 

bieżącymi. Także to jest bardzo pozytywna informacja, która uwiarygadnia finanse naszej 

gminy i buduje naszą sytuację oraz wskaźniki, które są oceniane przez Regionalny Izbę 

Obrachunkową, a również przez banki w przypadku kiedy występujemy o kredyty, pożyczki 

czy emisję obligacji. Przy liczeniu na jednego mieszkańca dochody w ubiegłym roku 

przekroczyły wydatki. Ostatnio taki przypadek mieliśmy w roku 2021. Także po dwóch latach 

kiedy wydatki były wyższe niż dochody udało nam się ponownie dochody zrealizować 

wyższe niż wydatki. Udział wydatków bieżących majątkowych w wydatkach ogółem. Jak 

państwo widzicie to poziom jest bardzo podobny przez te wszystkie lata 80 od 2022 roku to 

jest 84, 85, 86 procent wydatki bieżące i między 13 a 15 procent wydatki majątkowe. 

Dynamika wykonania dochodów i wydatków. Tutaj, tak jak już wspominałem, udało nam się 

w 2024 roku ponownie wykonać wydatki, dochody wyższe niż wydatki. Dochody oraz dług. 

W ubiegłym roku dług wzrósł o 9 milionów złotych, ale dochody za to o ponad 52 miliony 

złotych, także znacznie bardziej dynamicznie wzrastają nam dochody w budżecie niż 

faktycznie przerasta nam kwota długu. Obsługa długu, jak państwo widzicie w 2021 roku na 

obsługę długą gmina przeznaczała jeszcze około milion dwieście do półtora miliona złotych. 

W roku 2023 to już było siedem i pół miliona, w ubiegłym roku nieco ponad siedem 

milionów złotych, także znaczna różnica, 6 milionów dodatkowo musieliśmy wydatkować na 

obsługę zadłużenia w związku z wysokim wiborem, który utrzymuje się nadal w gospodarce. 

Stosunek wysokości kwoty długu do dochodów gminy. Jak państwo widzicie w ubiegłym 

roku udało nam się znacząco obniżyć ten wskaźnik w związku z dużym wzrostem dochodów 

43 i 15 setnych procenta. Po wyeliminowaniu tego co państwo pokazywałem ten duży udział 

dotacji z budżetu państwa na 500 plus który miał miejsce w latach 2018 do 2021. Jeżeli 

wyeliminujemy to z dochodów to kształtowanie się w stosunku kwoty długów do dochodów 

wygląda jak tutaj w 2018 roku 59% blisko w kolejnych latach poziom obniżał się oprócz 2023 

roku, gdzie dość dużo wzrósł w związku ze spadkiem dochodów, reforma podatkowa 

ponownie, jak już wspominałem i w roku 2024 - 43,15% stosunek kwoty długów do 

dochodów. Dziękuję bardzo. To tyle. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Bardzo dziękuję. Punkt dziesiąty. 

Przechodzimy zatem do punktu 10. Zapoznanie się z treścią uchwały składu orzekającego 

Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z 

wykonania budżetu gminy Środa Wielkopolska za rok 2024 wraz z informacją o stanie mienia 

jednostki i objaśnieniami. Drodzy Państwo, poproszę tutaj o oczytanie uchwały 

wiceprzewodniczącą rady, panią Anetę Kłopot-Wartecką. 

Wiceprzewodnicząca Rady Aneta Kłopot-Wartecka Uchwała numer 

S.O.16.4012.146.2025 składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu z 

dnia 18 kwietnia 2025 roku w sprawie wyrażenia opinii o sprawozdaniu z wykonania budżetu 

Gminy Środa Wielkopolska za 2024 rok wraz z informacją o stanie mienia jednostki i 

objaśnieniami. I tutaj wyrażają opinię, wyrażają opinię pozytywną. Uzasadnienie. 

Przedmiotem badania stanowiącym podstawę do wydania niniejszej opinii było sprawozdanie 

roczne z wykonania budżetu gminy Środka Wielkopolska za 2024 rok oraz informacja o 

stanie mienia gminy przedłożone tutejszej Izbie w dniu 28 marca 2025 roku. Sąd orzekający 

przed wydaniem opinii zapoznał się także z uchwałą budżetową Gminy Środa Wielkopolska 

na 2024 rok po zmianach, uchwałą w sprawie uchwalenia wieloletniej prognozy finansowej 

Gminy Środa Wielkopolska po zmianach oraz sprawozdaniami budżetowymi jednostki za rok 

2024. 1. Przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu zawiera część opisową stanowiącą 

objaśnienia do sprawozdania oraz część tabelaryczną. 1. W części opisowej sprawozdania 

burmistrz zawarł informacje o planowanych i wykonywanych dochodach i wydatkach 

budżetu ze wskazaniem źródeł pochodzenia dochodów oraz przeznaczenia wydatków, 

poinformował o skutkach obniżenia górnych stawek podatków, udzielenia ulg i zwolnień, 
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umorzenia zaległości podatkowych oraz rozłożenia na raty i odroczenia terminów płatności, 

podatków i opłat. Wskazał stan zaległości w wybranych podatkach i opłatach oraz 

nieopodatkowanych dochodach budżetu gminy, a także czynności podejmowane w celu 

wyegzekwowania należnych gminie dochodów. Omówił przychody i rozchody budżetu, 

wynik budżetu, a także stan zadłużenia gminy na dzień 31 grudnia 2024 roku. 2. W części 

tabelarycznej sprawozdania przedstawiono m.in. dochody i wydatki w szczególności zgodne z 

uchwałą budżetową wraz z komentarzem, wydatki majątkowe, przychody i rozchody budżetu, 

stopień zaawansowania realizacji programów wieloletnich, zmiany w planie wydatków na 

realizację programów finansowych z udziałem środków, o których mowa w artykule 5 ust. 1 

punkt 2 i 3 ustawy o finansach publicznych, dokonane w trakcie roku budżetowego 24. 3. W 

ocenie składu orzekającego przedłożone sprawozdanie z wykonania budżetu za 2024 rok, 

spełnia wymogi określone w artykule 267 ust. 1 punkt 1 oraz artykule 269 ustawy o finansach 

publicznych 4. Do sprawozdania z wykonania budżetu dołączono sprawozdanie merytoryczne 

z działalności Ośrodka Kultury im. Marszałka Józefa Piłsudskiego za rok 2024, sprawozdanie 

z wykonania planu finansowego na dzień 31 grudzień 2024 z Biblioteki Publicznej im. 

Berwińskiego w Środzie Wielkopolskiej oraz roczne sprawozdanie z wykonania planu 

finansowego Muzeum Ziemi Średzkiej Dwór w Koszutach za okres 1 styczeń 2024 do dnia 

31 grudzień 2024. Skład orzekający wskazuje, że z artykułu 267 ust. 3 ustawy o finansach 

publicznych wynika obowiązek przedłożenia przez zarząd jednostki samorządu terytorialnego 

wujta burmistrza prezydenta miasta, regionalnej izbie obrachunkowej w terminie do dnia 31 

marca roku następującego po roku budżetowym, sprowadzenia rocznego z wykonania 

budżetu jednostki zawierającego zestawienie dochodów i wydatków wynikające z zamknięć 

rachunku budżetu jednostki samorządu terytorialnego. Zgodnie natomiast z artykułem 13 

punkt 5 ustawy o regionalnych izbach obrachunkowych do zadań izby należy wydawanie 

opinii o przedkładanych przez zarządy powiatów i województw oraz przez wójtów, 

burmistrzów, prezydentów miast w sprawozdaniach z wykonania budżetu wraz z 

informacjami o stanie mienia jednostek samorządu terytorialnego i objaśnieniami. 2. Analiza 

porównawcza danych prezentowanych w sprawozdaniu z wykonania budżetu z kwotami 

planowanymi w budżecie na 2024 rok oraz danymi zawartymi w przedłożonych 

sprawozdaniach budżetowych wykazała zgodność kwot planowanych wykonywanych w 

dokumentach przedłożonych w tutejszej Izbie. 3. I punkt pierwszy. Na podstawie 

przeprowadzonego badania skład orzekający ustalił, że budżet gminy Środka Wielkopolska za 

rok 2024 został wykonany z nadwyżką w wysokości 5.273.767,56 zł przy planowanym 

deficycie w budżecie w kwocie 10.144.288,80 zł, bowiem, a) dochody zrealizowano w 

wysokości 259.357.595,80 zł, co stanowi 98,90% planu z tego, dochody bieżące w kwocie 

242 086 744,70, co stanowi 98,48% planu. Dochody majątkowe w kwocie 17 270 851,10, co 

stanowi 105,16% planu. b) Wydatki zrealizowane w wysokościach 254 083 828,24, co 

stanowi 93,28% planu z tego. Wydatki bieżące w kwocie 220 859 590,43, co stanowi 94,48 

proc. planu. Wydatki majątkowe w kwocie 33 224 237,81, co stanowi 86 proc. planu. Z 

powyższego wynika, że wykonanie, wykonane wydatki bieżące są niższe od wykonanych 

dochodów bieżących, co spełnia wymogi z artykułu 242 ust. 2 ustawy o finansach 

publicznych. 2. W roku sprawozdawczym gmina zrealizowała przychody budżetu w łącznej 

wysokości 39 milionów 714 866,64 złotych, w tym zaciągnęła pożyczki, pożyczkę 

długoterminową w kwocie 18 milionów złotych. Jest to 100 proc. planu, a także dysponowała 

niewykorzystanymi środkami pieniężnymi, o których mowa w artykule 217 ust. 2 punkt 8 

ustawy o finansach publicznych, wysokość 1 miliona jest, i to jest miliona, jednego miliona, 

stu? 381,81 zł, które zostały zaangażowane w budżecie roku 2024 w kwocie 941 220,22 oraz 

wolnymi środkami, o których mowa w artykule 217 ust. 2 punkt 6 ustawy o finansach 

publicznych w wysokości 20 milionów 713 tysięcy 485 złotych i 83 groszy, które zostały 

zaangażowane w budżecie roku 2024 w kwocie 2 miliony 79 tysięcy 503 ,14 zł. Rozchody 
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budżetu zrealizowane w łącznej wysokości 10 862 362,56 zł, co stanowi 99,87% planu, w 

tym z tytułu spłat kredytu, pożyczek oraz wykupu papierów wartościowych w kwocie 8 362 

362,56 zł oraz z lokat na okres wykraczający poza rok budżetowy w kwocie 2 500 000 zł. 

Powyższe dane potwierdzają sprawozdanie RB kreska NDS o nadwyżce deficycie za okres od 

początku roku do dnia 31 grudnia roku 2024. W nawiasie korekta numer 1. D3. Z 

przedłużonego sprawozdania z wykonania budżetu oraz prowadzenia RB myślnik Z o stanie 

zobowiązań według tytułów dłużnych oraz poręczeń i gwarancji według stanu na koniec 

czwartego kwartału 2024 roku, korekta numer 1. wynika, że zadłużenie gminy z tytułu 

zaciągniętych kredytów i pożyczek wyemitowanych obligacji komunalnych oraz innych 

tytułów dłużnych na dzień 31 grudnia 2024 roku wyniosło 111 901 844,08 zł, co stanowi 

43,15% wykonanych dochodów. Zobowiązania wymagalne nie wystąpiły. Cztery. Według 

sprawozdania RB myślnik 27S z wykonania planu dochodów budżetowych jednostki 

samorządu terytorialnego za okres od początku roku do dnia 31 grudnia roku 2024, korekta 

numer 1. Należność na koniec 2024 roku wynosiła 24 823 189,46, w tym zaległość 18 945 

389,35. Wielkość zaległości na koniec roku 2024 w porównaniu z rokiem 2023 uległa 

zwiększeniu o kwotę 6 103 785,15 zł. 5. Na podstawie sprawozdania RB28S z wykonania 

planu wydatków budżetowych jednostki samorządu terytorialnego za okres od początku roku 

do dnia 31 grudnia roku 2024, korekta nr 1 skład orzekający ustalił, że na koniec roku 

sprawozdawczego zobowiązania niewymagalne stanowiły kwotę 5 870 209,92 zł. W wyniku 

analizy sprowadzenia RB28S skład orzekający stwierdził, że wykazane zobowiązania 

niewymagalne wraz z wydatkami wykonanymi przekraczają plany łącznie o kwotę 4 118 

570,98 zł. Przekroczenia te dotyczą wydatków na wynagrodzenia i pochodne od wynagrodzeń 

w łącznej kwocie 4 116 496,32 oraz zakupu energii 2 074,66 zł. Na stronie 3 załącznik numer 

1 do zarządzenia numer 51 na 2025 burmistrza miasta Środa Wielkopolska z dnia 28 marca 

25 w sprawie przyjęcia sprawozdania z wykonania budżetu gminy Środa Wielkopolska za rok 

24 stanowiącego część opisową sprawozdania z wykonania budżetu zamieszczono 

następującą informację. Burmistrz na podstawie otrzymanego upoważnienia w uchwale 

budżetowej oraz w uchwale w sprawie wieloletniej prognozy finansowej zaciągnął 

zobowiązania przekraczające plan wydatków na rok 2024, w tym na przedsięwzięcia 

wieloletnie wymienione w załączniku nr 2 do uchwały w sprawie wieloletniej prognozy 

finansowej. W tym głównie, w głównej mierze z tytułu wypłaty dodatkowego wynagrodzenia 

rocznego. Paragraf 404, 411, 412 i 471. Rada Miejska w Środzie Wielkopolskiej w uchwale 

numer 70 na 883 na 2023 z dnia 14 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia budżetu gminy 

Środa Wielkopolska na rok 2024 ustaliła sumę 5 milionów złotych, do której burmistrz może 

samodzielnie zaciągać zobowiązania. Paragraf 12. Natomiast w uchwale numer 70 na 882 na 

2023 z dnia 14 grudnia 2023 roku w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Środa Wielkopolska Rada Miejska w Środzie Wielkopolskiej upoważniła burmistrza, 

paragraf piąty, do zaciągania zobowiązań związanych z realizacją przedsięwzięć z tytułu 

umów, których realizacja w roku budżetowym i w latach następnych jest niezbędna do 

zapewnienia ciągłości działania gminy i których płatności wykraczają poza rok budżetowy, a 

także do przekazania uprawnień do zaciągania tych zobowiązań kierownikom jednostek 

organizacyjnych gminy. 6. Ze sprawozdania RB28S z wykonania planu wydatków 

budżetowych jednostki samorządu terytorialnego za okres od początku roku do dnia 31 

grudnia 2024 roku wynika, że w następujących podziałkach klasyfikacji budżetowej 

poniesione zostały wydatki związane z wypłatą odsetek, kar, odsetek kar i odszkodowań. 

Tutaj są załączone tabele, ja ich nie będę czytała. W sprawozdaniu Burmistrz wskazał 

przyczyny poniesienia przedmiotowych wydatków. 7. Wykonanie dochodów z tytułu opłat za 

wydanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych oraz wydatków związanych z 

realizacją Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii obrazuje tabela, którą państwo również powinni otrzymać. 
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Ponadto w przychodach budżetu w paragrafie 905 przychody jednostek samorządu 

terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nim finansowanych, związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach 

zaplanowane zostały niewykorzystane w latach wcześniejszych dochody z opłat za 

zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w kwocie 57 369,26 zł. Tym samym 

niewykorzystana w roku 2024 kwota dochodów z tytułu opłat za wydawanie zezwoleń na 

sprzedaż napojów alkoholowych stanowi 491 019,12 zł. Skład orzekający przypomina, że 

zgodnie z artykułem 18.2 ustawy z dnia 26 października 1982 roku o wychowaniu w 

trzeźwości i przeciwdziałaniu alkoholizmowi, dziennik ustaw z 2023 roku pozycja 2151 z 

późniejszymi zmianami, dochody z opłat za zezwolenie wydane na podstawie artykułu 18 

artykułu 18.1 oraz dochody z opłat określonych w artykule 11.1 będą wykorzystywane na 

realizację: gminnych programów profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz 

przeciwdziałania narkomanii, o których mowa w artykule 4.1 ustęp 2. Zadań realizowanych 

przez placówkę wsparcia dziennego, w której mowa w artykule 9 punkt 2 ustawy z dnia 9 

czerwca 2011 roku o wspieraniu rodziny i systemie pieczy zastępczej w ramach gminnych 

programu profilaktyki i rozwiązywania problemów alkoholowych oraz przeciwdziałania 

narkomanii, o których mowa w artykule 4.1 ustęp 2 i nie mogą być przeznaczone na inne cele. 

Natomiast w myśl artykułu 9.3 ustęp 4. wyżej wymienionej ustawy środki pochodzące z 

części opłaty za zezwolenie na sprzedaż napojów alkoholowych w obrocie hurtowym 

określone w artykule 9 ustęp 11 i 21 ustawy, 21 ustawy gmina zobowiązana jest przeznaczyć 

na działania mające na celu realizację lokalnej międzysektorowej polityki przeciwdziałania 

negatywnym skutkom spożywania alkoholu. Ponadto wyżej wymienione środki mogą być 

przeznaczone na pomoc obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terenie 

ich państwa, co wynika z przepisów artykułu 31a i artykułu 31b ustawy z dnia 12 marca 2022 

roku o pomocy obywatelom Ukrainy w związku z konfliktem zbrojnym na terenie tego 

państwa. Dziennik ustaw z 2025 roku pozycja 337 z późniejszymi zmianami. Na dzień 

wydania niniejszej opinii w uchwale budżetowej Gminy Środa Wielkopolska na 2025 rok nie 

planuje się w paragrafie 905 przychodów z niewykorzystanych w 2024 roku środków z opłat 

za wydawanie zezwoleń na sprzedaż napojów alkoholowych. Dochody, przychodów z 

niewykorzystanych. Punkt ósmy. Dochody i wydatki związane z funkcjonowaniem systemu 

gospodarowania odpadami komunalnymi wykonane zostały w wysokościach odpowiednio. 

Dochody w rozdziale 9002 wynoszą 13 409 572,69 zł, w tym § 0490, 13 262 196,64 zł oraz 

wydatki w rozdziale 9002 13 milionów 765 tysięcy 251 złotych i 44 grosze, w tym paragraf 

4300, 13 milionów 479 tysięcy 217 złotych i 46 groszy. Zaległości w opłacie za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi wyniosły 2 miliony 75 tysięcy 529 złotych i 64 

grosze. Natomiast zobowiązania niewymagalne wyniosły 578 tysięcy 375 złotych i 77 groszy. 

Ponadto w przychodach budżetu w paragrafie 905 przychody jednostek samorządu 

terytorialnego z niewykorzystanych środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu 

wynikających z rozliczenia dochodów i wydatków nimi finansowanych, związanych ze 

szczególnymi zasadami wykonywania budżetu określonymi w odrębnych ustawach, 

zaplanowane zostały środki z opłaty zagospodarowania odpłatami komunalnymi, które 

zostały wykorzystane w latach poprzednich w kwocie 847 365,74 zł. Zatem w 2024 roku 

pozostała niewykorzystana kwota dochodów z tytułu opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi 491 686,99 zł. Wymienione środki zostały wprowadzone do budżetu w roku 

2025 w przychodach paragraf 905 oraz przeznaczone na cele określone w ustawie o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach. Dziennik ustaw 2024 pozycja 399 z 

późniejszymi zmianami. Uchwała numer 10 łamane na 128 na 2025 Rady Miejskiej w 

Środzie Wielkopolskiej z dnia 27 lutego 25 roku zmieniającą uchwałę w sprawie uchwalenia 

budżetu Gminy Środa Wielkopolska na rok 2025. W sprawozdaniu z wykonania budżetu 
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ujęto informacje o wysokości zrealizowanych w 24 roku dochodów z tytułu opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz wydatków poniesionych na funkcjonowanie 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi z wyszczególnieniem kosztów o których 

mowa w artykule 6 R ustęp 2 do 2 C ustawy o utrzymaniu czystości porządku w gminach 

wraz z objaśnieniami, czym wypełniono wymóg wynikający z artykułu 6 R ustawy 2 E tej 

ustawy, ustępu 2 E tej ustawy. 4. Przedłużona informacja o stanie imienia gminy według 

stanu na dzień 31 grudnia 2024 roku zawiera dane, o których mowa w artykule 267 ustęp 1 

punkt 3 ustawy o finansach publicznych. Wykaz mienia obrazuje stan majątku, jaki jednostka 

posiada, jego wartość i zmiany w stanie mienia od dnia złożenia poprzedniej informacji oraz 

dochody uzyskane z tego tytułu w roku 2024. W dokumencie o tym zawarto również 

informacje o posiadanych przez gminę udziałach w spółkach. Biorąc powyższe pod uwagę, 

Skład orzekający postanowił jak w sentencji. Przewodnicząca składu orzekającego 

Małgorzata Bekała. Pouczenie od opinii zawartej w niniejszej uchwale służy odwołaniu do 

kolegium Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w terminie 14 dni od daty otrzymania 

niniejszej uchwały. Dość szybko przeczytałam, pewnie coś tam pomyliłam, ale postarałam 

się. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Panie Aneto, bardzo dziękujemy i 

przechodzimy do punktu 11. Punkt jedenasty. Przedstawienie wniosku Komisji Rewizyjnej 

Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej w sprawie udzielenia absolutorium burmistrzowi 

miasta Środa Wielkopolska z tytułu wykonania budżetu gminy za rok 2024. I tutaj poproszę o 

odczytanie wniosku przewodniczącego Komisji Rewizyjnej pana Daniela Rydiana. 

Radny Daniel Rydian Opinia Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej 

o wykonaniu budżetu w roku 2024 wraz z informacją o stanie mienia komunalnego i 

informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej. Działając na podstawie 

artykułu 270 ust. 2 ustawy o finansach publicznych oraz artykułu 18a ust. 3 ustawy o 

samorządzie gminnym. Komisja rewizyjna rozpatrzyła sprawozdanie finansowe, 

sprawozdanie z wykonania budżetu wraz z informacją o stanie mienia komunalnego, 

informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej i opinią Regionalnej Izby 

Obrachunkowej w Poznaniu, w tym w sprawozdaniu według stanu na dzień 31 grudnia 2024 

roku. Na tej postawie przedstawia następujące stanowisko. Sprawozdanie finansowe za rok 

2024 zawiera bilans z wykonania budżetu gminy Środa Wielkopolska, który po stronie 

aktywów i pasywów wykazuje kwotę 48 milionów czterystu czterystu pięciu osiem osiemset 

osiemdziesiąt dziewięć przecinek osiemdziesiąt sześć złotych. Jest w nim zawarta informacja 

o posiadanych środkach pieniężnych w wysokości czterdzieści osiem milionów czterysta 

sześć dziewięćset dziewięćdziesiąt trzy przecinek dwadzieścia cztery, należnościach 

wysokości trzydzieści osiem tysięcy osiemset dziewięćdziesiąt sześć przecinek sześćdziesiąt 

dwa. Po stronie pasywów budżet zawiera informacje o zobowiązaniach gminy w wysokości 

112 mln 573 644,32, aktywach netto budżetu w wysokości 73 mln 938 625,46 oraz innych 

pasywa w wysokości 9 milionów 810 871 złotych. Bilans jednostki budżetowej, który po 

stronie aktywów i pasywów wykazuje kwotę 416 milionów 380 038 przecinek 50. Jest to 

sprawdzanie łączne jednostek budżetowych gminy Środa Wielkopolska. Rachunek zysków i 

strat jednostki, który wykazuje łączny zysk jednostek budżetowych w wysokości 88 milionów 

431 817 przecinek 60 złotych. Zestawienie zmian w funduszu jednostki, sprawozdanie łączne 

jednostek budżetowych, które, które wykazuje wysokość funduszu na koniec roku w 

wysokości 405 milionów 120 963,56. Komisja rewizyjna skonfrontowała dane zawarte w 

sprawozdaniu finansowym z danymi zawartymi w sprawozdaniu z wykonania budżetu w 

zakresie deficytu gminy oraz z zapisami księgowymi, księgowymi wydruk obrotów i sald 

kont syntetycznych budżetu i stwierdza, że nie ma w nich rozbieżności. Sprawozdanie 

finansowe w sposób jasny i rzetelny odzwierciedla stan finansów gminy Środa Wielkopolska. 

Wykonanie budżetu oraz wieloletniej prognozy finansowej w roku 2024. Budżet gminy Środa 



11 
 

Wielkopolska został uchwalony w dniu 14 grudnia 2023 roku uchwałą numer 80 łamane 882 

łamane 2023 i zakładał realizację. Dochodów w wysokości 219 milionów 624 998,94. 

wydatków w wysokości 240 milionów 051 033,76. przychodów w wysokości 28 milionów 

788 397,38. rozchodów w wysokości 8 milionów 362 362,56. Uchwalony deficyt wynosił 20 

milionów 426 034,82. Wieloletnia prognoza finansowa uchwalona została uchwałą nr 80, 

łamane 882, łamane 2023 z dnia 14 grudnia 2023 roku i obejmuje lata 2024-2055. Na rok 

2024 prognoza zakładała realizację. Dochodów w wysokości 219 mln 624 998,94. Wydatków 

w wysokości 240 mln 051 033,76. Deficyt 20 mln 426 034,82. Zadłużenie na koniec roku 

2024 w wysokości 117 mln 009 314,58. W informacji o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej Burmistrz Miasta przedstawił stopień zaawansowania i przebieg 

realizacji przedsięwzięć ujętych w WPF po zmianach na lata 2024-2055. Zadłużenie gminy na 

dzień 31 grudnia 2024 roku z tytułu zaciągniętych kredytów i pożyczek długoterminowych 

oraz wyemitowanych obligacji wynosi 111 milionów 901 844,08. W trakcie wykonywania 

budżetu Rada Miejska dokonała w roku 2024 dziewięciu zmian w planie dochodów, 

wydatków i przychodów. W tym samym okresie burmistrz miasta wydał 35 zarządzeń w 

sprawie zmian w planie dochodów i wydatków budżetu gminy. Po dokonaniu powyższych 

zmian ostatecznie budżet gminy na rok 2024 plan przedstawiał się następująco. Dochody w 

wysokości dwieście sześćdziesiąt dwa miliony dwieście trzydzieści dziewięć czterysta 

dziewięćdziesiąt siedem przecinek dwanaście, wydatki w wysokości dwieście siedemdziesiąt 

dwa miliony trzysta osiemdziesiąt trzy siedemset osiemdziesiąt pięć przecinek 

dziewięćdziesiąt dwa. Przechody w wysokości 21.020.723.36, rozchody w wysokości 

10.876.434.56, deficyt wynosił 10.144.288,80. Wykonanie budżetu w roku 2024 przedstawia 

się następująco. Dochody ogółem plan 262 239 497,12 wykonanie 259 357 595,80. Dochody 

bieżące plan 245 815 557,97 wykonanie 242 miliony 086 744,70. Dochody majątkowe. Plan 

16 milionów 423 939,15 wykonanie 17 milionów 270 851,10. Dochody ze sprzedaży 

majątków w planie 4 miliony 333 635,68 wykonanie 5 milionów 017 945,34. Wydatki w 

planie. 272 383 785,92. Wykonanie 254 083 828,24. Wydatki bieżące. Plan 233 751 371,65. 

Wykonanie 220 mln 359 590,43. Wydatki majątkowe w planie 38 mln 632 414,27. 

Wykonanie 33 mln 224 237,81. Wynik budżetu plan minus 10 milionów sto czterdzieści 

cztery dwieście osiemdziesiąt osiem przecinek osiemdziesiąt wykonanie pięć milionów 

dwieście siedemdziesiąt trzy siedemset sześćdziesiąt siedem przecinek pięćdziesiąt sześć. 

Przychody ogółem plan 10 milionów osiemset siedemdziesiąt sześć czterysta trzydzieści 

cztery przecinek pięćdziesiąt sześć wykonanie trzydzieści dziewięć milionów siedemset 

czternaście osiemset sześćdziesiąt sześć przecinek sześćdziesiąt cztery. Kredyty, pożyczki, 

emisja papierów wartościowych w planie 18 milionów, w wykonaniu 18 milionów. 

Niewykorzystane środki pieniężne w planie 941 220,22, wykonanie 1 001 380,81. Wolne 

środki w planie 2 079 503,14, wykonanie 20 713 485,83. Rozchody ogółem w planie 10 

milionów osiemset siedemdziesiąt sześć czterysta trzydzieści cztery przecinek pięćdziesiąt 

sześć, wykonanie 10 milionów osiemset sześćdziesiąt dwa trzysta sześćdziesiąt dwa przecinek 

pięćdziesiąt sześć. Spłaty kredytów i pożyczek, wykup papierów wartościowych w planie 8 

milionów trzysta sześćdziesiąt dwa trzysta sześćdziesiąt dwa przecinek pięćdziesiąt sześć 

wykonanie 8 milionów trzysta sześćdziesiąt dwa trzysta sześćdziesiąt dwa przecinek 

pięćdziesiąt sześć. Lokaty w planie dwa miliony pięćset czternaście wykonanie dwa i pół 

miliona. Po rozpatrzeniu sprawozdania z wykonania budżetu roku 2024 komisja rewizyjna 

stwierdziła, że zarówno dochody jak i wydatki zostały wykonane prawidłowo. Planowane 

dochody zostały wykonane w kwocie 2 miliony 881 dziewięćset jeden przecinek trzydzieści 

dwa, niższej niż planowana. Natomiast wydatki zostały wykonane poniżej kwot planowanych 

o 18 299 957,68. Sprawozdanie z wykonania budżetu roku 2024 wraz z informacją o stanie 

mienia komunalnego i objaśnieniami zostało zaopiniowane przez Regionalną Izbę 

Obrachunkową w Poznaniu. Opinia ta została wyrażona w uchwałę numer SO 16 4012 146 
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2025 z dnia 18 kwietnia 2025 roku. Skład orzekający wyraził opinię pozytywną. Informacje o 

stanie mienia komunalnego. Stan mienia komunalnego, wartość środków trwałych brutto na 

31 grudnia 2024 wykazuje wartość 403 miliony sto dziewięćdziesiąt dziewięćdziesiąt 

dziewięćset trzydzieści jeden przecinek trzydzieści dwadzieścia trzy. Komisja stwierdziła, że 

wartość ta jest zgodna z wartością środków trwałych wykazanych w bilansie. Dochody 

uzyskane z tytułu wykonywania prawa własności i innych niż własność w prawach 

majątkowych przedstawiają się następująco. Z tytułu najmu i dzierżawy 5 mln 434 263,98 

wpływy z tytułu użytkowania wieczystego nieruchomości 633 830,47 wpływy z tytułu 

przekształcenia prawa użytkowania wieczystego w prawo własności 185 542,93 odpłatne 

nabycie prawa własności oraz prawa użytkowania wieczystego nieruchomości 3 mln 656 

410,45. Wpływy ze sprzedaży składników majątkowych 1665 zł. Kontrole przeprowadzone 

przez Komisję Rewizyjną. W 2024 roku Komisja Rewizyjna przeprowadziła następujące 

kontrole. Referatu Spraw Mieszkaniowych w zakresie wynajmu lokali mieszkalnych za 2023 

rok nie stwierdzając żadnych uwag i nieprawidłowości. Strefy płatnego parkowania w Środzie 

Wielkopolskiej w zakresie jej funkcjonowania. Komisja stwierdziła, iż należy wziąć pod 

uwagę możliwość wprowadzenia ulgi dla osób płacących podatki w gminie Środa 

Wielkopolska. Wydziału Oświaty Kultury i Sportu w zakresie subwencji oświatowej nie 

stwierdzając żadnych uwag i nieprawidłowości. Szkół i przedszkoli w zakresie ochrony 

przeciwpożarowej budynków. Komisja zapoznała się z przedstawionymi przez szkoły i 

przedszkola materiałami w zakresie ochrony przeciwpożarowej. W związku z powstałymi 

wątpliwościami przygotowano pytania pokontrolne, które skierowano do szkół i przedszkoli z 

prośbą o udzielenie wyjaśnień. Natomiast w 2025 roku Komisja Rewizyjna przeprowadziła 

następujące kontrole. Pływalni Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej pod względem jej 

działalności. W zakresie oceny wykonania budżetu gminy Środa Wielkopolska za 2024 rok, 

w tym między innymi prawidłowości wykonania budżetu, zadłużenia i możliwości 

kredytowych gminy, istniejącej rezerwie na poręczeniach dzierżaw nieruchomości 

stanowiących własność gminy Środa Wielkopolska, umorzeń, podatków i opłat lokalnych, 

systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. W wyniku przeprowadzonej kontroli 

komisja nie stwierdziła żadnej nieprawidłowości. Dokonane przez komisję kontrole zostały 

zrealizowane i były sprawnie przeprowadzone, a podmioty kontrolowane udzielały ustnych 

wyjaśnień, udostępniały niezbędne materiały do ich przeprowadzenia. W posiedzeniach 

komisji uczestniczyli zastępca burmistrza miasta, skarbnik miasta, sekretarz miasta, 

naczelnicy wydziałów, kierownicy referatów, pracownicy Urzędu Miejskiego oraz dyrektorzy 

kontrolowanych placówek. Kontrole zewnętrzne. Czynności i kontrole, które zostały 

przeprowadzone i zakończone w roku 2024 w Urzędzie Miejskim w Środzie Wielkopolskim 

zgodnie z prowadzoną książką kontroli dotyczyły. Kontroli przeprowadzonej przez 

pracowników Departamentu Kontroli Urzędu Marszałkowskiego Województwa 

Wielkopolskiego w Poznaniu. Kontrole przeprowadzono w dniach od 31 stycznia 2024 do 1 

lutego 2024 w zakresie wykorzystania dotacji otrzymanej na podstawie umowy numer 25 

DKK 2022 na realizację zadania pod nazwą remont elewacji budynku Kina Baszta w Środzie 

Wielkopolskiej. W wyniku przeprowadzonej kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości lub 

uchybień. Kontroli przeprowadzonej przez Archiwum Państwowe w Poznaniu. Kontrole 

przeprowadzono w dniu 27 sierpnia 2024 roku w zakresie postępowania z materiałami 

archiwalnymi. W wyniku kontroli wydano zalecenia pokontrolne, które zostały w części 

wdrożone przez Wydział Merytoryczny. Reasumując, komisja rewizyjna stwierdziła, że 

pracownicy Urzędu Miejskiego w sposób merytoryczny wykonują obowiązki służbowe i w 

sposób odpowiedzialny wykonują powierzone zadania. Dowodem tego są protokoły z 

przeprowadzonych kontroli zewnętrznych wskazujących na wysoki profesjonalizm i 

kompetencje pracowników. Komisja stwierdziła, że rejestr kontroli i zbiór protokołów 

kontroli oraz wystąpień pokontrolnych z zaleceniami prowadzonych jest prawidłowo. 
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Złożone zalecenia pokontrolne są realizowane przez Urząd Miejski w Środzie Wielkopolskiej. 

Dokumentacja przeprowadzonych kontroli prowadzona była prawidłowo i systematycznie. A 

nadzór nad realizacją zaleceń pokontrolnych realizowała sekretarz miasta w sposób rzetelny i 

sumienny. Komisja nie wniosła żadnych uwag i stwierdziła, że dokumentacja kontroli 

zewnętrznych prowadzona jest zgodnie z przepisami oraz prawidłowo pod względem 

merytorycznym i formalnym. Natomiast w jednostkach budżetowych w roku 2024 

przeprowadzone zostały następujące kontrole. Ośrodek Kultury imienia Marszałka Józefa 

Piłsudskiego w Środzie Wielkopolskiej. Placówkę kontrolowali. Państwowa Inspekcja 

Sanitarna w Środzie Wielkopolskiej w dniach 21 lutego 2024 roku i 11 lipca 2024 roku w 

zakresie kontroli sanitarnej, oceny stanu sanitarnego placówki. Współpraca w ramach 

profilaktyki zdrowia, przeprowadzenie pogadanki. Wypoczynku dzieci i młodzieży i 

przeprowadzenie pogadanki profilaktycznej. Zaleceń nie wydano. Powiatowy inspektor 

nadzoru budowlanego w Środzie Wielkopolskiej w dniu 28 listopada 2024 roku w zakresie 

kontroli obiektów w użytkowaniu. Zaleceń nie wydano. Ośrodek Pomocy Społecznej w 

Środzie Wielkopolskiej. W okresie od 15 kwietnia 2024 roku do dnia 5 lipca 2024 roku w 

siedzibie ośrodka przeprowadzona została kontrola zewnętrzna delegowana przez dyrektora 

Najwyższej Izby Kontroli w Poznaniu LPO 410 10 2 2024. Kontrola dotyczyła realizacji 

zadań w zakresie usług społecznych na rzecz osób starszych z chorobami 

neurodegeneracyjnymi oraz wsparcia ich opiekunów i osiągnięcie planowanych efektów tych 

działań. W dniu 6 września 2024 roku do Dyrektora Ośrodka Pomocy Społecznej wpłynęło 

wystąpienie po kontrole Najwyższej Izby Kontroli Delegatura w Poznaniu numer LPO 410 10 

2. 2024 zawierające wnioski, w których wniesiono o podjęcie działań w celu wyeliminowania 

przypadków niezawiadomienia strony o niezałatwieniu sprawy w terminie, zapewnienia 

posiadania przez osobę zatrudnioną na stanowisku kierownika DDS plus wszystkich 

wymaganych kwalifikacji. Dyrektor Ośrodka Pomocy Społecznej zapoznał się z wnioskami 

pokontrolnymi oraz zobowiązał podległych pracowników do przestrzegania przepisów KPA 

oraz do powiadaniu strony o niezałatwieniu spraw w terminie, jak również zobowiązał 

pełniącego obowiązki kierownika dziennego domu seniora plus do podjęcia starań w terminie 

odwrotnym i uzupełnienia wszystkich wymaganych na tym stanowisku kwalifikacji - 

organizacja pomocy społecznej. Stołówki Gminne w Środzie Wielkopolskiej. W dniu 27 

lutego 2024 roku Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny przeprowadził kontrolę 

tematyczną w zakresie bieżącego stanu sanitarno-higienicznego i technicznego pomieszczeń 

kuchni i stołówki przy szkole podstawowej nr 2 ulica Lipowa 9 w Środzie Wielkopolskiej 

oraz ocenę jadłospisu dekadowego. Uwag ani zaleceń pokontrolnych nie wydano. W dniu 11 

kwietnia 2024 roku Państwowy Powiatowy Inspektor Sanitarny przeprowadził kontrolę 

kuchni i stołówki przy Szkole Podstawowej numer 3 ulica 20 Października w Środzie 

Wielkopolskiej stanu sanitarno - higienicznego i technicznego pomieszczeń jakości 

zdrowotnej surowców, środków spożywczych i warunków ich przechowywania. Sposobu 

przekazywania konsumentom informacji o składnikach potraw w tym alergenach, materiałów, 

wyrobów i opakowań do kontaktu z żywnością, mycia i dezynfekcji naczyń. Ochrony zakładu 

przed szkodnikami, identyfikacji dostawców, dokumentacji gospodarki odpadami oraz oceny 

jadłospisu dekadowego. Nieprawidłowości oraz zaleceń pokontrolnych nie było. 

Samorządowe Centrum Usług Wspólnych w Środzie Wielkopolskiej. W dniach od 4 do 29 

listopada 2024 roku Zakład Ubezpieczeń Społecznych przeprowadził kontrolę w Szkole 

Podstawowej nr 2 z oddziałami integracyjnymi w Środzie Wielkopolskiej. Zakres kontroli 

obejmował. Prawidłowość i rzetelność obliczenia składek na ubezpieczenia społeczne oraz 

innych składek. Ustalenie uprawnień do świadczeń z ubezpieczeń społecznych i wypłacenie 

tych świadczeń. Prawidłowość i terminowość opracowywania wniosków o świadczenie 

emerytalne i rentowe. Wystawienie zaświadczeń lub zgłaszanie danych do celów ubezpieczeń 

społecznych. Prawidłowość i rzetelność danych przekazanych do ZUS we wniosku o 
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świadczenie postojowe COVID. Prawidłowość i rzetelność danych przekazanych do ZUS we 

wniosku o zwolnienie z obowiązku opłacania składek COVID. Zalecenia pokontrolne, 

złożenie korekt do deklaracji, w których powstały różnice w naliczaniu funduszu pracy, 

złożenie korekt druków RPA, zalecenia zostały wykonane w grudniu 2024 roku. Natomiast w 

2024 nie przeprowadzono żadnej kontroli zewnętrznej w Bibliotece Publicznej imienia 

Berwińskiego w Środzie Wielkopolskiej oraz Muzeum Ziemi Średzkiej Dwór w Koszutach. 

Wniosek w sprawie absolutorium. Komisja rewizyjna po rozpatrzeniu całokształtu spraw 

związanych ze sprawozdaniem z wykonaniem budżetu gminy Środa Wielkopolska za rok 

2024 pozytywnie oceniła prowadzoną przez burmistrza miasta Środa Wielkopolska politykę 

finansową. Burmistrz realizując zadania związane z wykonaniem budżetu kierował się zasadą 

celowości, legalności, rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi. 

Poniesione wydatki realizowane były zgodnie z planem i przeznaczeniem w budżecie w 

sposób zgodny z obowiązującymi przepisami. Ze względu na rosnący stan zobowiązań z 

tytułu pożyczek, kredytów oraz obligacji i innych tytułów dłużnych Gminy Środa 

Wielkopolska który na dzień 31 grudnia 2024 roku wyniósł 111 mln 901 844,08. Komisja 

zaleca szczegółowe, przejrzyste i racjonalne gospodarowanie mieniem komunalnym celem 

zmniejszenia zadłużenia gminy Środa Wielkopolska. Zdaniem Komisji Rewizyjnej powyżej 

daję postawę do wyrażenia pozytywnej opinii o wykonaniu budżetu za 2024 rok i wystąpieniu 

do Rady Miejskiej z wnioskiem o udzielenie absolutorium burmistrzowi miasta Środa 

Wielkopolska z tego tytułu. Uchwała Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Środzie 

Wielkopolskiej z dnia 14 maja 2025 roku. W sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

burmistrzowi miasta Środa Wielkopolska z tytułu wykonania budżetu w roku, roku 2024. 

Działając na podstawie artykułu 18a ustawy o samorządzie gminnym po rozpatrzeniu 

sprawozdania z wykonania budżetu za rok 2024 wraz z informacją o stanie mienia 

komunalnego, informacją o kształtowaniu się wieloletniej prognozy finansowej i 

sprawozdania finansowego po zapoznaniu się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu. Komisja rewizyjna opiniuje je pozytywnie i 

wnioskuje o udzielenie burmistrzowi miasta absolutorium z tego tytułu. Za przedmiotową 

uchwałę zagłosowali Daniel Rydian, Anna Błaszak, Anna Kwiecińska, Agnieszka Ożga. 

Wstrzymał się radny Mateusz Czaplicki. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Bardzo dziękuję. Punkt dwunasty. 

Przechodzimy teraz do punktu dwunastego. Zapoznanie się z treścią uchwały składu 

orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu w sprawie wyrażenia opinii o 

wniosku Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej w sprawie udzielenia 

absolutorium burmistrzowi miasta Środa Wielkopolska z tytułu wykonania budżetu za rok 

2024 i o odczytanie uchwały RIO poproszę wiceprzewodniczącego rady pana Jacka 

Januszkiewicza. 

Wiceprzewodniczący Rady Jacek Januszkiewicz Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 

Szanowni Państwo, uchwała składu orzekającego Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu z dnia 27 maja 2025 roku. Przepis artykułu 18 ustęp 3 ustawy o samorządzie 

gminnym nakłada na komisję rewizyjną obowiązek dokonania oceny i wydania opinii o 

wykonaniu budżetu gminy i w oparciu o tę ocenę wystąpienia do Rady Gminy z wnioskiem w 

sprawie udzielenia lub nieudzielenia absolutorium burmistrzowi, wójtowi bądź prezydentowi 

miasta. Natomiast na podstawie artykułu 270 ust. 2 i 3 ustawy z dnia 27 sierpnia 2009 roku o 

finansach publicznych, dziennik ustaw z 2024 roku pozycja 1530 z późniejszymi zmianami. 

Komisja rewizyjna rozpatruje sprawozdanie finansowe, sprawozdanie z wykonania budżetu 

wraz z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej o tym sprawozdaniu, informacje o stanie 

mienia jednostki samorządu terytorialnego i przedstawia organowi stanowiącemu jednostki 

samorządu terytorialnego w terminie do dnia 15 czerwca roku następującego po roku 

budżetowym wniosek w sprawie absolutorium dla zarządu wójta burmistrza prezydenta 
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miasta. W dniu 14 maja 2025 roku przewodniczący Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej 

przedłożył opinię Komisji Rewizyjnej i Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej o 

wykonaniu budżetu roku 2024 wraz z uchwałą Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Środzie 

Wielkopolskiej z dnia 14 maja 2025 roku w sprawie wniosku o udzielenie absolutorium 

burmistrzowi miasta Środa Wielkopolska z tytułu wykonania budżetu roku 2024. Do uchwały 

komisji rewizyjnej zostały załączone protokół numer 3 łamany przez 2025 z posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej odbytego w dniu 14 maja 2025 

wraz z listą obecności członków Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Środzie 

Wielkopolskiej uczestniczących w tym posiedzeniu. Uchwała numer 2 łamane przez 11, 

łamane przez 2024 Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej z dnia 22 maja 2024 roku w 

sprawie powołania składu osobowego komisji rewizyjnej Rady Miejskiej w Środzie 

Wielkopolskiej oraz jej przewodniczącego. Z przedłożonej opinii komisji rewizyjnej wynika, 

że wniosek komisji w sprawie udzielenia absolutorium dla burmistrza sformułowany został po 

uprzednim rozpatrzeniu sprawozdania finansowego, sprawozdania z wykonania budżetu wraz 

z informacją o stanie mienia komunalnego oraz informacją o kształtowaniu się wieloletniej 

prognozy finansowej, a także po zapoznaniu się z opinią Regionalnej Izby Obrachunkowej w 

Poznaniu o sprawozdaniu z wykonania budżetu za rok 2024. Komisja rewizyjna zrealizowała 

zatem dyspozycję wynikającą z artykułu 272 ustawy o finansach publicznych. W zakresie 

sprawozdania finansowego komisja zapoznała się ze wszystkimi jej elementami. 

Skonfrontowała dane zawarte w sprawozdaniu finansowym z danymi zawartymi w 

sprawozdaniu z wykonania budżetu w zakresie deficytu budżetu oraz z zapisami księgowymi, 

wydruk obrotów i salt kont syntetycznych budżetu i nie stwierdziła rozbieżności. Komisja 

uznała, że sprawozdanie finansowe w sposób jasny i rzetelny odzwierciedla stan finansów 

gminy. Rozpatrując sprawozdanie z wykonania budżetu, komisja odniosła się do 

ważniejszych wielkości budżetowych, to jest dochodów i wydatków budżetowych, 

przychodów i rozchodów budżetu, wyniku budżetu, wskazując na ich plan i wykonanie, a 

także do stanu zadłużenia gminy na koniec roku 2024. W podsumowaniu przeprowadzonych 

analiz komisja stwierdziła, że zarówno dochody, jak i wydatki zostały wykonane w sposób 

prawidłowy. W odniesieniu do informacji o stanie mienia komunalnego komisja wskazała, że 

wykazana w informacji wartość środków trwałych brutto na dzień 31.12.2024 roku jest 

zgodna z wartością środków trwałych wykazanych w bilansie. Komisja poddała również 

analizę dochody uzyskane z tytułu wykonania prawnych własności innych niż własność praw 

majątkowych. Ponadto z opinii wynika, że Komisja Rewizyjna przy formułowaniu wniosku 

wzięła pod uwagę wyniki przeprowadzonych przez Komisję w 2024 i 2025 roku kontroli. 

Komisja wskazała na zakres przeprowadzonych czynności kontrolnych oraz dokonanych w 

ich trakcie analizy i ustaleń. W 2024 roku Komisja Rewizyjna przeprowadziła następujące 

kontrole referatu spraw mieszkaniowych w zakresie wynajmu lokali mieszkalnych za 2023 

rok, nie stwierdzając żadnych uwag i nieprawidłowości, strefy płatnego parkowania w 

Środzie Wielkopolskiej w zakresie jej funkcjonowania, zwracając uwagę na rozważenie 

możliwości wprowadzenia ulgi dla osób płacących podatki w gminie Środa Wielkopolska. 

Wydziału Oświaty Kultury i Sportu w zakresie subwencji oświatowej nie stwierdzono 

żadnych uwag i nieprawidłowości. Szkół i przedszkoli w zakresie ochrony przeciwpożarowej 

budynków w zakresie, w związku z powstałymi wątpliwościami przygotowano pytania 

kontrolne, które skierowano do szkół i przedszkoli z prośbą o udzielenie wyjaśnień. Skład 

orzekający zauważa, że jedna z przeprowadzonych w 2024 roku kontroli dotyczyła referatu 

spraw mieszkaniowych w zakresie wynajmu lokali mieszkaniowych za 2023 rok. Skład 

orzekający przypomina, że podstawą do formułowania wniosku w sprawie absolutorium 

winna być ocena wykonania budżetu tylko tego roku budżetowego, za który udzielane jest 

absolutorium. W 2025 roku Komisja Rewizyjna przeprowadziła natomiast kontrolę pływalni 

miejskiej w Środzie Wielkopolskiej pod względem jej działalności. W zakresie oceny 
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wykonania budżetu gminy Wielkopolska za 2024 rok, w tym m.in. prawidłowości wykonania 

budżetu gminy, zadłużenia i możliwości kredytowania gminy, istniejącej rezerwy na 

poręczenia dzierżaw nieruchomości stanowiących własność gminy Środa Wielkopolska, 

umorzeń podatków i opłat lokalnych, systemu gospodarowania odpadami komunalnymi. W 

wyniku przeprowadzonej kontroli komisja nie stwierdziła żadnych nieprawidłowości. Ponadto 

komisja zapoznała się z zakresem oraz wynikami kontroli zewnętrznych przeprowadzonych w 

2024 roku w Urzędzie Miejskim w Środzie Wielkopolskiej przez Departament Kontroli 

Urzędu Marszałkowskiego Województwa Wielkopolskiego w Poznaniu w zakresie 

wykorzystania dotacji utrzymanej na podstawie umowy nr 25, łamane na DKK, łamane na 22, 

na realizację zadania remont elewacji budynku Kina Baszta w Środzie Wielkopolskiej. W 

wyniku przeprowadzonej kontroli nie stwierdzono nieprawidłowości oraz uchybień. 

Archiwum Państwowe w Poznaniu w zakresie postępowania z materiałami archiwalnymi w 

wyniku kontroli wydano zalecenia pokontrolne, które zostały w części wdrożone przez 

Wydział Merytoryczny. Komisja Rewizyjna nie wniosła uwag do przeprowadzonych kontroli, 

stwierdzając, że dokumentacja kontroli zewnętrznych przeprowadzona jest zgodnie z 

przepisami oraz prawidłowo pod względem merytorycznym i formalnym. Komisja wskazała 

również na kontrole zewnętrzne przeprowadzone w 2024 roku w jednostkach budżetowych, w 

tym m.in. w Ośrodku Kultury im. marszałka Józefa Piłsudskiego w Środzie Wielkopolskiej, 

przez Państwową Inspekcję Sanitarną w Środzie Wielkopolskiej oraz Powiatowego 

Inspektora Nadzoru Budowlanego w Środzie Wielkopolskiej, Ośrodku Pomocy Społecznej w 

Środzie Wielkopolskiej przez Najwyższą Izbę Kontroli Delegatura w Poznaniu, Stołówkach 

Gminnych w Środzie Wielkopolskiej przez Państwowego Powiatowego Inspektora 

Sanitarnego, Samorządowy Centrum Usług Wspólnych w Środzie Wielkopolskiej przez 

Zakład Ubezpieczeń Społecznych. W podsumowaniu Komisja Rewizyjna pozytywnie oceniła 

politykę finansową prowadzoną przez burmistrza Miasta Środa Wielkopolska i stwierdziła, że 

realizując zadania związane z wykonaniem budżetu, burmistrz kierował się zasadą celowości, 

legalności, rzetelności i oszczędności w gospodarowaniu środkami publicznymi. Wskazała, że 

wydatki realizowane były zgodnie z planem i przeznaczeniem w budżecie w sposób godny, 

zgodny z obowiązującymi przepisami. Jednocześnie komisja rewizyjna zaleca szczegółowe, 

przejrzyste i racjonalne gospodarowanie mieniem komunalnym celem zmniejszenia 

zadłużenia Gminy Środa Wielkopolska. Dokonane analizy i ustalenia pozwoliły Komisji 

Rewizyjnej Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej pozytywnie ocenić wykonanie budżetu 

gminy Środa Wielkopolska za rok 2024 i na tej podstawie wystąpić do Rady Miejskiej w 

Środzie Wielkopolskiej z wnioskiem o udzielenie absolutorium burmistrzowi miasta Środa 

Wielkopolska. Wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej w 

sprawie udzielenia absolutorium burmistrzowi miasta Środa Wielkopolska z tytułu wykonania 

budżetu za 2024 rok przyjęto w głosowaniu jawnym czterema głosami za i jednym głosie 

wstrzymuję się, i braku głosów przeciw. 5-osobowy skład Komisji Rewizyjnej. Biorąc 

powyższe pod uwagę skład orzekający Regionalnej Izby Obrachunkowej w Poznaniu, wyraża 

opinię, że wniosek Komisji Rewizyjnej Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej w sprawie 

udzielenia absolutorium burmistrzowi miasta Środa Wielkopolska z tytułu wykonania budżetu 

za 2024 rok został podjęty zgodnie z wymogami prawa i jest należycie uzasadniony. 

Przewodnicząca składu orzekającego Małgorzata Bekała. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Bardzo dziękuję. Punkt trzynasty. 

Drodzy Państwo przechodzimy teraz do punktu 13. Przedstawienie stanowisk pozostałych 

Komisji Rady Miejskiej oceniających wykonanie budżetu za rok 2024. Na wczorajszym 

wspólnym posiedzeniu komisji wszystkie komisje wyraziły pozytywną opinię o wykonaniu 

budżetu gminy za rok 2024. Punkt czternasty. Dlatego przechodzimy do kolejnego punktu 

porządku obrad, a mianowicie do punktu 14 dyskusja. I tu mam pytanie kto z państwa 
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radnych chciałby zabrać głos w tym punkcie. Udzielam głosu Panu radnemu Wojciechowi 

Ziętkowskiemu. 

Radny Wojciech Ziętkowski Bardzo dziękuję Panie Przewodniczący, Pani Burmistrz, 

Panowie Burmistrzowie, Panie Przewodniczący, Wysoka Rado, Szanowni Państwo, ja tylko 

jedno takie pytanko, bo można powiedzieć, widać, że pięknie się liczby zgadzają. Panie 

Ministrze Finansów, gratuluję, cieszę się niezmiernie, no bo tak jak Pan Burmistrz w swoim 

exposé powiedział, że Gmina się bardzo dynamicznie rozwija i wszyscy z tego korzystamy i 

się cieszymy i życzymy sobie wspólnie, ażeby tak się działo dalej. Ja mam tylko pytanie 

dotyczące, można powiedzieć, kwestii wydatków majątkowych, w których widać, że ta 

realizacja była na takim, może nie, że jakimś niskim poziomie, w stosunku do zamierzeń, 

które tam wynosiło około 38 milionów, zrealizowaliśmy niespełna 33, czy jakieś taka 

informacja ogólna, może największe pozycje, które się nie udało w tym roku ubiegłym 

zrealizować, a być może to były jakieś tam przesłanki, które spowodowały, że że to się nam 

nie udało. To tylko w tej kwestii serdecznie dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz O udzieleniu odpowiedzi poproszę 

pana skarbnika Adriana Nowaka. 

Skarbnik Miasta Adrian Nowak Szanowni Państwo, Wysoka Rado, Panie Radny. Część 

wydatków majątkowych, teraz nie będę tutaj wyszukiwać po kolei jak to wygląda, ale ogólnie 

część wydatków majątkowych nie została zrealizowana ze względu na przesunięcia i jest 

między innymi w planie tegorocznego budżetu. Część wydatków nie została zrealizowana jak 

na przykład dopłaty do samych spółek, zaraz powiem, bo to dosyć duża kwota jest w tej 

różnicy w budżecie. Planowane jest 6 milionów 300, było zrealizowane 4 miliony, więc jakby 

tutaj zabezpieczaliśmy tyle pieniędzy, ile wynika z wieloletniej prognozy finansowej, ile 

powinniśmy, a faktycznie jako rekompensaty do spółek wpłacamy tyle, ile im się należy z 

wyliczenia realizacji tego powierzonego zadania, więc zabezpieczone w planie musieliśmy 

mieć więcej. Wypłacamy tyle, ile się należy, to nie znaczy, że czegoś nie zrealizowaliśmy, 

więc część tych wydatków nie oznacza, że zadanie nie zostało zrealizowane. To, że 

wydaliśmy tyle potrzeba było, a część zadań ze względów na przykład formalnych musiała 

być przesunięta na ten rok, bo czekaliśmy na jakieś decyzje niezależne od nas. Więc odnośnie 

samych zadań zrealizowane chyba są wszystkie, które powinny być, oprócz jakichś drobnych 

tematów z placami zabaw, bo tam też wiem coś z przetargami nie udało się zrobić z Funduszu 

Sądeckiego, ale to są jakieś drobne kwoty. Więc większość tych, tych tematów została 

zrealizowana zgodnie z planem. Niekoniecznie kwotowo, ale faktycznie formalnie i 

merytorycznie. Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Czy jeszcze. Czy ktoś z Państwa 

radnych jeszcze chciałby zebrać głos. Czy to przez przypadek wniosek formalny panie 

Wojciechu. Dobrze. Punkt piętnasty. Nie widzę żadnego dodatkowego zgłoszenia, dlatego, 

drodzy Państwo, przechodzimy do punktu piętnastego. Głosowanie za przyjęciem uchwały w 

sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego wraz ze sprawozdaniem z wykonania 

budżetu gminy Środa Wielkopolska za 2024 rok. Przechodzimy do procedury głosowania. 

Kto z Pań i Panów radnych jest za? kto jest przeciw, kto się wstrzymał. Przy 21 głosach za, 

uchwała została podjęta. Przechodzimy teraz do kolejnego punktu. Punkt szesnasty. Drodzy 

Państwo, punkt 16, głosowanie za przyjęciem uchwały w sprawie udzielenia absolutorium 

burmistrzowi miasta Środa Wielkopolska z tytułu wykonania budżetu za rok 2024. Kto z pań i 

panów radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Bardzo dziękuję. 21 głosów za, 

udzieliło absolutorium panu burmistrzowi. Czyli jednogłośnie serdecznie gratuluję. I oddaję 

głos panu burmistrzowi Piotrowi Mielochowi.  

Burmistrz Miasta Piotr Mieloch Panie Przewodniczący, Panie Panowie Radni, Szanowni 

Państwo, absolutorium to jest zawsze taki moment, w którym warto podziękować za cały rok 

pracy i chciałem podziękować przede wszystkim Państwu za to, że jednogłośnie to 
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absolutorium zostało udzielone burmistrzowi, ale tak naprawdę to absolutorium jest udzielane 

wszystkim pracownikom, którzy nad budżetem pracują, którzy później ten budżet realizują, a 

jest to ogromna rzesza ludzi, bo to nie jest tylko Urząd Miejski, ale to są spółki, których jest 

kilka w sumie, albo w pełni jesteśmy ich właścicielem, albo częściowo jesteśmy ich 

właścicielem, to są jednostki organizacyjne takie jak Biblioteka czy Ośrodek Kultury, 

Ośrodek Pomocy Społecznej, to są tak naprawdę też szkoły, bo jak Państwo wiecie doskonale 

to od tego roku subwencja oświatowa to jest coś czego już gmina Środa nie otrzymuje i tak 

naprawdę można powiedzieć, że pośrednio jesteśmy też pracodawcą dla ogromnej rzeszy 

osób pracujących w oświacie, to jest duża część pracowników Szpitala Średzkiego, która 

przecież też, gdzie mamy współudział z powiatem, ale tak naprawdę no to jest ogromna 

rzesza ludzi, bo to jest kilkaset osób. Myślę, że można śmiało powiedzieć, że jesteśmy 

największym chyba pracodawcą na terenie gminy Środa i pewnie powiatu. Natomiast tak 

naprawdę wszyscy, wszystkie te osoby, które pracują w tych jednostkach w urzędzie i 

jednostkach podległych one tak naprawdę wykonują te zadania dla mieszkańców, wykonują, 

są sprawcą wykonania tego budżetu, także można sobie gdzieś tam uzmysłowić jak ogromna 

jest to skala i za to wszystkim tym osobom bardzo serdecznie dziękuję. My tutaj zazwyczaj 

rozmawiamy głównie o budżecie inwestycyjnym, bo on jest taki najbardziej widoczny i jego 

przygotowanie i realizacja wymaga jakby tutaj już od Urzędu bardzo dużego zaangażowania, 

czy od naszych spółek, czy pracowników, prezesów, ale też również pracowników spółek. 

Natomiast, natomiast jest taka druga część budżetowa, której może nie widać na co dzień, ale 

praca księgowości, praca referatów podatkowych, które ściągają podatki, praca tych 

wszystkich osób w tle, które też realizują wiele zadań bardzo ważnych dla funkcjonowania 

gminy. Warto o nich też właśnie przypomnieć i podziękować, także również tym osobom 

bardzo serdecznie dziękuję. No i chciałem Państwu powiedzieć, że o tym, jak te budżety są 

realizowane i czy są dobrze, czy źle skrojone, na końcu my tutaj też jakby za to w jakimś 

sensie odpowiadamy, właściwie może w dużym kawałku odpowiadamy, ale warto czasami 

przejechać się po mieście, po naszym mieście, po naszym kochanym mieście, po naszej 

gminie, bo tyle rzeczy, która się dzieje w ciągu roku, to większość z tych rzeczy tak 

naprawdę, jakiś taki skromny udział w tych tematach ma gmina i rozwój gospodarczy, który 

widzicie państwo na co dzień, wystarczy pojechać, nie wiem, czy w stronę Zaniemyśla, czy 

gdzieś tam na ulicę Podmiejską, zahaczyć sobie zawinąć samochodem, czy rowerem, czy 

nawet przejść się pieszo. Widać te firmy, które się rozwijają, widać te inwestycje. Te 

inwestycje są niezwykle ważne, bo one dają pracę ludziom. Ta, jak jest dużo pracy, to jest 

rynek konkurencyjny. Jak jest rynek konkurencyjny, to pensje są wyższe. Oczywiście to 

ciągnie za sobą ogromne wyzwania dla gminy, bo to jest kwestia transportu, przerzucania 

ludzi z jednej strony na drugą miasta, budowania jakby całej strategii i tej tkanki 

gospodarczej, tak żeby kręciła się też polityka związana z rodziną, żeby dzieci miały dostęp 

do szkół, do przedszkoli, do żłobków, do tych wszystkich instytucji, które są potrzebne, żeby 

można było myślę z dumą powiedzieć zawsze sobie gdzieś tam, że Środa jest takim miastem 

nie tylko ludzi aktywnych, bo to myślę, że już jest oczywiste dla nas wszystkich, ale jest 

miastem, które jest przyjazne rodzinom, bo to jest, myślę, bardzo ważne, miastem, do którego 

rodziny się sprowadzają, bo my może tego do końca nie widzimy w statystykach i wiecie 

Państwo, patrząc jakby na urodzenia i zgony, no to, to tak mniej więcej się bilansuje i my 

ciągle balansujemy na, na jakimś tam określonym poziomie. Natomiast widzimy bardzo duży 

ruch osób, które tutaj przyjeżdżają, one przyjeżdżają do pracy, no a w którymś momencie 

gdzieś tam decydują się na to, żeby jednak tutaj u nas zamieszkać i stąd też pojawiają się 

nowe dzieciaki w szkołach. Mamy coraz więcej dzieci, w zasadzie można powiedzieć, jeśli 

chodzi o te klasy pierwsze, to nas bardzo cieszy, dlatego też z tego miejsca apeluję, że do 

mieszkańców, nie do państwa. Apeluję, żebyśmy jednak się meldowali w naszym mieście, w 

naszej gminie, żebyśmy opłacali tutaj podatki, bo dzięki temu my możemy podnosić jakość 
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świadczonych przez nas usług, ale też realizować zadania, które są niezwykle istotne i to 

jakby zakres tych zadań jest ogromny. I to, czy będziemy je realizować na określonym 

poziomie w dużej mierze właśnie zależy od opłacania podatków na terenie, na którym się 

mieszka. Dziękuję jeszcze raz wszystkim odpowiedzialnym osobom za realizację budżetu, 

również tym, którzy ten budżet przygotowali. Dziękuję Państwu za zatwierdzenie tego 

budżetu i za absolutorium udzielone jednogłośnie dzięki. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Jeszcze raz gratuluję i dziękuję. Punkt 

siedemnasty I drodzy Państwo, przechodzimy teraz do punktu 17. Rozpatrzenie pozostałych 

projektów uchwał. Drodzy Państwo, uchwała o numerze roboczym 1, zmieniająca uchwałę w 

sprawie uchwalenia budżetu gmina Środa Wielkopolska na rok 2025 wraz z autopoprawką. 

Czy do tej uchwały macie Państwo pytania bądź uwagi? Nie widzę, zatem przechodzimy do 

procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? Pani Małgorzata Wiśniewska-Zabłocka. Przy 21 głosach za, uchwała została 

podjęta. Uchwała o numerze roboczym 2, zmieniająca uchwałę w sprawie uchwalenia 

wieloletniej prognozy finansowej Miasta i Gminy Środa Wielkopolska wraz z autopoprawką. 

I czy do tej uchwały macie Państwo pytania bądź uwagi? Nie widzę, zatem przechodzimy do 

procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? przy 20 głosach, przy 21 głosach uchwała została podjęta. Drodzy Państwo, 

uchwała na merze roboczym 3 w sprawie zatwierdzenia sprowadzenia finansowego biblioteki 

publicznej. 

Radny Grzegorz Budasz Halo, przepraszam, panie przewodniczący, nie ma jednego 

radnego, a głos... 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz ale zostało zatwierdzone 

Radny Grzegorz Budasz A przepraszam, bo się nie ma radnego. 

Radny Maciej Norkiewicz Ale dobrze, że Grzesiek jest czujny. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Panie Grzegorzu, rzeczywiście 

obserwowałem tą tablicę z niepokojem, bo nie wskakiwała ta informacja o głosie radnego 

Wojciecha Ziętkowskiego, ale w pewnym momencie pojawiła się na tablicy, więc 

postanowiłem zakończyć. Przechodzimy zatem do uchwały o numerze roboczym 3 w sprawie 

zatwierdzenia sprawozdania finansowego Biblioteki Publicznej R.W. Berwińskiego w 

Środzie Wielkopolskiej. Czy do tej uchwały macie państwo pytania bądź uwagi? Nie widzę, 

zatem przechodzimy do procedury głosowania. Kto z Pań Panów Radnych jest za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Przy 21 głosach za, uchwała została podjęta. Uchwała o 

numerze roboczym 4 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Ośrodka Kultury 

imienia Marszałka Józefa Piłsudskiego w Środzie Wielkopolskiej za 2024 rok. I czy do tej 

uchwały macie Państwo pytania bądź uwagi? Nie widzę. Przechodzimy do procedury 

głosowania. Kto z pań panów radnych jest za, kto jest przeciw, kto się wstrzymał? Pani 

Bogusława Deiksler. Przy 21 głosach za uchwała została podjęta. Uchwała o numerze 

roboczym 5 w sprawie zatwierdzenia sprawozdania finansowego Muzeum Ziemi Średzkiej 

Dwór w Koszutach za 2024 rok. Czy do tej uchwały macie Państwo pytania bądź uwagi? Nie 

widzę, przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? 21 głosów za. Uchwała została podjęta. Uchwała numerze 

roboczym 6 w sprawie nadania medalu honorowego ad valorem. Czy do tej… tutaj chodzi o 

tą… o ten medal indywidualny. I czy do tej uchwały macie państwo pytania bądź uwagi? Nie 

widzę, zatem przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za? 

Kto jest przeciw? Kto się wstrzymał? Drodzy Państwo, przy 21 głosach za, uchwała została 

podjęta. Uchwała o numerze roboczym 7 w sprawie nadania medalu honorowego ad valorem, 

ta część dotycząca medalu zbiorowego. Czy tutaj macie Państwo uwagi bądź pytania? Nie 

widzę, przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? Arkadiusz Mroczyk. Przy 21 głosach za, uchwała została 
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podjęta. Uchwała o numerze roboczym 8 w sprawie udzielenia pomocy finansowej dla 

powiatu średzkiego. Czy tutaj macie państwo pytania bądź uwagi? Nie widzę. Przechodzimy 

do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za. Kto jest przeciw. Kto się 

wstrzymał. Przy 21 głosach za, uchwała została podjęta. Drodzy Państwo, uchwała o numerze 

roboczym 9 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie udziału w nieruchomości 

położonej w Środzie Wielkopolskiej przy ulicy Rejtana na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata 

oraz wyrażenie zgody na odstąpienie od przetargu na zawarcie umowy dzierżawy na czas 

oznaczony dłuższy niż 3 lata. Czy do tej uchwały macie Państwo pytania bądź uwagi? Nie 

widzę, przechodzimy do procedury głosowania, kto z pań i panów radnych jest za, kto jest 

przeciw, kto się wstrzymał. Przy 21 głosach za, uchwała została podjęta. Uchwała o numerze 

roboczym 10 w sprawie wyrażenia zgody na wydzierżawienie udziału w nieruchomości 

położonej w Środzie Wielkopolskiej przy ulicy Rejtana na czas oznaczony dłuższy niż 3 lata 

oraz wyrażenie zgody na odstąpienie od przetargu na zawarcie umowy dzierżawy na czas 

oznaczony dłuższy niż 3 lata. Czy do tej uchwały macie Państwo pytania bądź uwagi? Nie 

widzę. Przechodzimy do procedury głosowania. Kto z pań i panów radnych jest za? Kto jest 

przeciw? Kto się wstrzymał? 21 osób za. Uchwała została podjęta. Tak w ramach informacji, 

28 osób to dzisiaj pełen skład Rady Miejskiej, dlatego pozwalam sobie, 21 osób, dlatego 

pozwalam sobie nie mówić kto był przeciw, czy kto się wstrzymał, bo to jednak wszyscy 

jesteśmy jednogłośni dzisiaj. Uchwała o numerze roboczym 11 w sprawie wyrażenia zgody 

na zawarcie z dotychczasowymi dzierżawcami kolejnych umów dzierżawy tych samych 

nieruchomości bądź części nieruchomości położonych w miejscowościach Środa 

Wielkopolska, Żabikowo, Bieganowo, Czarny Piątkowo, Janowo, Słupia Wielka, 

Nadziejewo. I czy do tej uchwały macie Państwo pytania bądź uwagi? Nie widzę, 

przechodzimy do procedury głosowania. Kto z Pań Panów radnych jest za, kto jest przeciw, 

kto się wstrzymał. Przy 21 głosach za, uchwała została podjęta. Uchwała o o numerze 

roboczym 12 w sprawie przystąpienia do sporządzenia częściowej zmiany studium 

uwarunkowań i kierunków zagospodarowania przestrzennego gminy Środa Wielkopolska. I 

czy do tej uchwały macie Państwo pytania bądź uwagi? Nie widzę. Przechodzimy do 

procedury głosowania. Kto z Pań i Panów radnych jest za? Kto jest przeciw? Kto się 

wstrzymał? 21 głosów za. Uchwała została podjęta. Punkt osiemnasty. Przechodzimy zatem 

do kolejnego punktu porządku obrad, a mianowicie sprawozdanie z działalności burmistrza 

Środy Wielkopolskiej w okresie międzysesyjnym. I czy tutaj macie Państwo uwagi bądź 

pytania? Nie widzę. Punkt dziewiętnasty. Przechodzimy do punktu dziewiętnastego. 

Interpelacje i zapytania radnych. [chwila ciszy] Oczywiście musiałem sobie otworzyć na 

odpowiednim dokumencie, ale informacja jest następująca, że w okresie międzysesyjnym nie 

wpłynęła żadna interpelacja i zapytanie radnych i mam pytanie, czy ktoś z Państwa chciałby 

teraz zgłosić jakąś interpelację bądź zapytanie. Nie widzę. Punkt dwudziesty. Przechodzimy 

zatem do punktu 20. Odpowiedzi na interpelacje zgłoszone na poprzednich sesjach. W dniu 

22 maja bieżącego roku radny Grzegorz Budasz otrzymał odpowiedź z Zakładu Gospodarki 

Komunalnej na zapytanie zgłoszone na posiedzeniu Komisji Gospodarki Komunalnej i 

Infrastruktury w dniu 17 kwietnia bieżącego roku, dotyczące przychodów i kosztów wywozu 

odpadów płynnych przez ZGK. Punkt dwudziesty pierwszy. Przechodzimy teraz drodzy 

Państwo do punktu dwudziestego pierwszego, wolne głosy i chciałbym zapytać czy ktoś z 

Państwa w tym punkcie, z Państwa radnych w tym punkcie chciałby zabrać głos. Nie widzę, 

to mam pytanie, czy ktoś z osób na sali chciałby zabrać głos. Proszę bardzo, pan Sołtys 

Pętkowa, Robert Kaźmierczak. 

Robert Kaźmierczak Sołtys Pętkowa Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, Wysoka 

Rado, Szanowni Państwo. Mam pytanie odnośnie budżetu Sołeckiego na rok 2024. Zostało 

tam zaplanowane dofinansowanie Placu Zabaw w Pętkowie Doświadczalni. Zadanie to nie 

zostało wykonane, zostało przełożone na ten rok, a w tym roku uzyskałem informację, że 
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również nie zostanie wykonane i mieszkańcy chcieliby uzyskać odpowiedź, dlaczego to 

zadanie nie zostanie wykonane. Dziękuję bardzo. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Dziękuję. To poprosimy może pana 

Antkowiaka, kierownika Referatu Rolnictwa. 

Zbigniew Antkowiak - Kierownik Referatu Rolnictwa i Ochrony Środowiska Panie 

Przewodniczący, Wysoka Rado. Akurat tutaj Pan Sołtys się pyta o wykonanie tego zadania. 

To zadanie zostanie niewykonane, dlatego że realizujemy te zadania, które nie zostały 

wykonane w zeszłym roku. W tym momencie realizując pozostałe zadania nie zostało, bo 

przekroczyliśmy, byśmy kwotę 150 tysięcy brutto, także praktycznie te zadania przesuwamy 

na rok przyszły. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Mam pytanie, czy jeszcze Pan Sołtys 

chciałby dopytać o coś? 

Robert Kaźmierczak Sołtys Pętkowa Czyli mam rozumieć, że w przyszłym roku zadanie 

zostanie wykonane, tak? 

Zbigniew Antkowiak - Kierownik Referatu Rolnictwa i Ochrony Środowiska 
Najprawdopodobniej tak. No, tak, no. 

Robert Kaźmierczak Sołtys Pętkowa Dziękuję bardzo za odpowiedź. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Bardzo dziękuję. Czy ktoś z Państwa, 

Pani Małgorzata Wiśniewska-Zabłocka, ad vocem, czyli pewnie w tym temacie. Proszę 

bardzo. 

Radna Małgorzata Wiśniewska - Zabłocka Panie Przewodniczący, Panie Burmistrzu, 

Państwo Burmistrzowie. Właśnie mam pytanie odnośnie tego funduszu sołeckiego, bo jest 

niezrozumienie. Czy można przekładać fundusz sołecki, ponieważ jest to budżet jednoroczny. 

I czy to powinna Rada Sołecka na zebraniu podjąć taką decyzję, że ponownie wraca do tego 

tematu i nie rozumiem tego, że w 2004 (2024) nie zostało wykonane. Przypuszczam, że na 

2025 już nie zostało to zaplanowane, tylko były inne działania zaplanowane w Sołectwie, 

więc teraz pytanie, dlaczego, czy w 2026 powinno to się znaleźć też ponownie w zadaniach 

sołeckich. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz O udzielenie odpowiedzi poproszę 

pana burmistrza Piotra Mielocha. 

Burmistrz Miasta Piotr Mieloch Panie przewodniczący, panie, panowie radni, szanowni 

państwo, jak państwo wiecie, Fundusz Sołecki to jest szczególny rodzaj jakby wydzielonego 

takiego subfunduszu gminnego, bo tak naprawdę są to w zdecydowanej większości jakby 

pieniądze gminy, tyle że dedykowane na zadania realizowane w Sołectwach, które podlegają 

oczywiście odrębnym przepisom. Tutaj akurat mamy do czynienia z taką oto sytuacją, że 

fundusz sołecki czy budowanie tego funduszu sołeckiego ma to do siebie, że poszczególne 

zadania, które tam są w tym funduszu zapisane, czyli np. budowa załóżmy tutaj akurat w tym 

wypadku budowa placu zabaw i wybór jakby tego co ma na tym placu zabaw się znaleźć, nie, 

nie jesteśmy w stanie jakby określić dokładnie firmy, która będzie wykonawcą danego placu 

zabaw. Często jest tak, że sołtysi zgłaszają nam tutaj różne obiekty do realizacji, ale my jakby 

nie jesteśmy w stanie określić jak te obiekty dokładnie będą wyglądały, ponieważ jak państwo 

wiecie zakres dotyczący placów zabaw jest bardzo bardzo szeroki i w przyszłym roku 

będziemy podchodzić do tego tematu w zupełnie inny sposób, będziemy chcieli po prostu na 

wszystkie w zasadzie te obiekty ogłosić przetarg, który prawdopodobnie może zostać 

zrealizowany przez firmy, z którymi w ogóle my nie współpracowaliśmy nigdy i będą to 

firmy jakby z zewnątrz. Co też rodzi niestety pewnego rodzaju później perturbacje, bo na 

danych placach zabaw będziemy mieli prawdopodobnie obiekty od różnych producentów, 

które będą niestety później podlegały też okresom gwarancyjnym realizowanym przez 

właśnie tych różnych producentów, czyli będziemy mieli troszeczkę taki misz-masz. Ale 

prawdopodobnie od tego uciec się już w tym momencie nie da i tak będziemy realizować te 
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zadania związane konkretnie z placami zabaw, no bo to jest akurat taki specyficzny tutaj 

motyw, który się pojawia przy zakupach z funduszy sołeckich, bo nie ma tego, jeśli kupujemy 

to powiedzmy tutaj z funduszu gminnego bezpośrednio, natomiast w funduszach sołeckich 

tak właśnie to wygląda. Często jest tak, że ktoś chce tylko jedną zabawkę, później ktoś chce 

inną zabawkę, jeszcze inną. Ciężko jest opisać jakby to zamówienie, zbierając to w taką dużą 

całość. Po prostu nie ma, nie ma takiego producenta, który ma wszystko. To jest po prostu 

niemożliwe, żeby tak rozpisać ten przetarg. No ale w przyszłym roku spróbujemy znaleźć 

takie właśnie rozwiązanie. Natomiast, natomiast co do realizacji to owszem będzie trzeba to 

zapisać w funduszu sołeckim po raz kolejny, jeżeli ma to być realizowane z funduszu 

sołeckiego. Jeżeli będzie realizowane z funduszu gminnego no to wtedy tego po prostu 

zapisywać państwo nie będziecie. To jest jakby to do ustalenia jeszcze z panem Sołtysem. 

Dziękuję. 

Przewodniczący Rady Miejskiej Adam Wójkiewicz Dziękuję. Czy ktoś z Państwa jeszcze 

chciałby zabrać głos? Pytam radnych, pytam osoby z publiczności. Nie widzę. Punkt 

dwudziesty drugi. Zamknięcie sesji. Drodzy Państwo, dziękuję za dzisiejsze spotkanie i 

zamykam trzynastą absolutoryjną sesję Rady Miejskiej w Środzie Wielkopolskiej. Do 

widzenia. 


